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VSTUP VOLNÝ 

změna programu vyhrazena

každý den od 8. 12. 2016 
do 25. 12. 2016

ČT 8. 12.  17:00  Ústřední hudba Armády 
České republiky – Zahajovací 
koncert Vánoc v Praze 6

 18:30  Vánoční světelná show  
– Amanitas

 19:00  Vánoce Pražské konzervatoře

PÁ 9. 12. 15:45 Dr. Max
 17:00  Michal Pavlíček  

a Monika Načeva
 19:00  Marcela Březinová  

a Petr Ožana

SO 10. 12. 13:00 Musiquarium
 16:00 Vilém Čok & Bypass
 17:30 OOZ
 19:00  Tomáš Berka a Corpus Delicti

NE 11. 12. 10:00  Bohoslužba v kostele CČSH  
– Komenského sál

 13:00  Dětská vánoční mše – Baletní 
škola Olgy Kyndlové

 14:00 Štěpán Klouček
 15:30  Chanson? Qui... Dovalová, 

Vejskal, Kolouch
 17:00 Viktor Dyk a WAW
 19:00  PUB – Pražský Ukulele Band

PO 12. 12. 16:30 Sedmihlásek
 17:30 Yellow Sisters
 19:00 Šansony Chantal Poullain

ÚT 13. 12. 16:00  ZŠ Na Dlouhém lánu  
– kroužek fléten

 16:30  ZŠ Hanspaulka  
– vystoupení žáků

 17:15  HAP – hudební a taneční 
vystoupení

 18:30 Lážo Plážo
 20:00 Bluesberry

ST 14. 12. 16:15  ZŠ Dědina – Musica e Danza 
– vystoupení žáků

 16:45  ZŠ A. Čermáka  
– vystoupení žáků

 17:30 Justin Lavash
 19:00 Ladybirds – Berušky

ČT 15. 12. 17:00  ZŠ Bílá a ZUŠ Harmonie  
– vystoupení žáků

 18:00 Roman Dragoun
 19:30 CROSSBAND

PÁ 16. 12. 15:00  Vánoční Bazááár – 4. ročník  
kulturně charitativního 
bazaru v Divadle Semafor

 16:00  Zuzana a Michal  
– Jazz Free

 17:00  Caramelka – taneční vystoupení
 18:00 Ivan Hlas Trio
 19:00  Cestománie – komponovaný 

vánoční večer

SO 17. 12. 10:00  Vánoční Bazááár – 4. ročník  
kulturně charitativního bazaru 
v Divadle Semafor

 13:00  Dětská vánoční mše – Baletní 
škola Olgy Kyndlové

 14:30 Čiperkové
 16:00  JAZZKABARET Jany Koubkové 

a Ondřeje Kabrny
 18:00 Martina Trchová Trio
 20:15 Žlutý pes

NE 18. 12. 10:00  Bohoslužba v kostele CČSH  
– Komenského sál

 13:00 Divadélko Kůzle
 14:10 Known as Brooklyn
 15:30 Marush
 17:00  Blanka Šrůmová, Jan 

Sahara Hedl a Něžná noc
 18:30 Artmosphere
 20:00 Zuby nehty

PO 19. 12.  16:00  Vlaštovka – spolek pro volný čas
 17:15 Jiří Schmitzer
 19:00 Marešová Yasinski Vašíček

ÚT 20. 12. 15:00  Žáci 9. tříd ze ZŠ Pod Marjánkou 
vystoupí s programem 
vánočních koled různých zemí

 15:40  ZŠ Petřiny Jih – vystoupení žáků
 16:30 Lakomá Barka
 19:00 Bohouš Josef & Burma
 20:00  Varhanní koncert s houslemi 

a flétnou

ST 21. 12. 16:00 Trio Casio
 17:00 Štěpán a Brigita
 19:00 Lenka Nová s kapelou
 20:00 Krausberry (malá parta)

ČT 22. 12. 16:00 Divadélko Kůzle
 17:30 Hlava B
 19:00  Vánoční pocta Edith  

– R. Fišarová s doprovodem

PÁ 23. 12. 17:00 Neřež

SO 24. 12. 23:00  Půlnoční pobožnost v kostele 
CČSH

NE 25. 12. 17:00  J. J. Ryba – Česká mše vánoční, 
diriguje Miriam Němcová

VÁNOČNÍ DĚTSKÉ DÍLNIČKY 
10. 12. 13:00  Vánoční štrykování 
12. 12. 16:00  Přírodní materiály 
14. 12. 16:00  Andělská témata 
17. 12. 13:00  Sváteční dekorace 
20. 12. 16:00  Dárečky pro prarodiče 
22. 12. 16:00   Vánoční ozdobičky 

Stánky nejen s občerstvením      po–pá 15–21 hod., so a ne 12–21 hod.



prosinec 2016 3

ÚVODNÍ SLOVO

Milé čtenářky, vážení čtenáři,

v  dnešní uspěchané době, kdy se věci dějí tak 
rychle, že si to mnohdy ani nestíháme uvědomit, 
se Advent může zdát jako podivné zjevení, které 
nás snad přiměje se zamyslet nad jeho podsta
tou. Kolik z nás zná význam tohoto předvánoční
ho období, které se v posledních letech změnilo 
v ještě zrychlenější a hektičtější dny plné zmatku, 
stresu a honby za dárky, které 24. prosince vyplní 
prázdné místo pod vánočními stromky? Advent je 

čas sblížení, čas rozjímání, čas, kdy mají být lidé pohromadě se svými bližními 
a  snažit se naopak zpomalit, věnovat se jeden druhému. Budu nám všem 
držet palce, aby se nám to tento rok co nejvíc podařilo. Jako každoročně se 
i letos na několika místech v Praze 6 rozsvítili vánoční stromy, ten největší tra
dičně na Vítězném náměstí. Novinkou je strom v Malém Břevnově u mateř
ské školy Za Oborou. Stejně jako v minulém roce se i letos epicentrem oslav 
vánočních svátků stane stále ještě bezejmenné náměstíčko mezi ulicemi 
Kafkova, Wuchterlova a Kyjevská, kterému vévodí všem známý chrám Círk
ve Československé Husitské. Program oslav najdete v tomto čísle. Magistrát 
hlavního města si pro nás připravil vskutku příjemný dárek pod stromeček, 
který si ale snad budeme moct rozbalit o něco dříve – v polovině měsíce se 
má otevřít opravená Korunovační ulice a  konečně tak snad řekneme dost 
stojícímu Kulaťáku a přilehlým ulicím. 
Přeji vám všem klidný Advent a příjemné Vánoce, které strávíte v klidu s těmi, 
koho máte rádi. A do nového roku, který už je za dveřmi, vám přeji vše dob
ré, pohodu, úspěchy, rodičům hodné děti, dětem rozumné rodiče a  všem 
do jednoho hlavně pevné zdraví. 

Srdečně váš

Ondřej Kolář
Starosta městské části Praha 6
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z radnice Mikuláš
před Skleněným palácem
přijďte v pondělí 
5. prosince v 17:30
před Skleněný palác, kde se koná 
nebeský a pekelný sraz. Pro všechny děti 
je připravena mikulášská nadílka, a kdo 
přijde v kostýmu, obdrží speciální dárek.
V 16:30 se uskuteční vernisáž výstavy 
Stanislav Holý dětem za účasti postavičky 
Hele za Studia Kamarád. 

Objevte Prahu neznámou 
Ve středu 7. prosince se od 17.30 hodin uskuteční  další komentovaná pro
cházka v  rámci cyklu Praha neznámá, která nese jméno Dejvický kulaťák 
a co s ním. Účastníci se dozví, jak to architekt Engel zamýšlel s pověstným 
dejvických ,,kulaťákem“ a proč mu jeho koncept tak úplně nevyšel. „Pro
jdeme se také místy, kde v minulosti stávala kolonie úřednických domků, 
a  ukážeme si, co je tam dnes. Uvidíme, jak také mohly vypadat budovy 
přilehlých vysokých škol, a posoudíme, jak se tvůrcům oceněné technic
ké knihovny  podařilo stavbu začlenit do vysokoškolského kampusu,“ říká 
za organizátory Svatava Doubravová a slibuje ukázat i  skrytou telekomuni
kační ústřednu, jež působí téměř  mimozemsky.  

MÁTE NÁPAD PRO ŠESTKU? 

Přijďte na setkání s koordinátory tohoto projektu 
a vezměte s sebou své známé, příbuzné, sousedy 
i děti!

Setkání se konají:
středa 7. 12. ZŠ Petřiny sever
čtvrtek 8. 12. ZŠ Červený Vrch
pondělí 12. 12. Skleněný palác
úterý 13. 12. ZŠ Pod Marjánkou

Začátek je vždy v 18 hodin. Těšíme se na vás! 

Peníze pro Domov sv. Rodiny
Celých 43 tisíc korun putuje na podporu provozu Domova sv. Rodiny v Liboci, 
který pečuje o zdravotně postižené. Jde o souhrnnou částku, kterou zahranič
ní zastupitelské úřady se sídlem v Praze 6 sponzorují vybrané květinové zá
hony. Městská část obnos následně věnuje na dobročinné účely. Letos peníze 
na záhony věnovala velvyslanectví Ázerbajdžánu, Filipín, Mexika a Turecka.
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ZE ZASTUPITELST VA

Jednání o petici občanů k Poliklinice 
Pod Marjánkou 
JAKO PEVNÝ BOD PO INTERPELA-
CÍCH OBČANŮ BYLO NA ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI, 
KTERÉ SE KONALO V PÁTEK 25. LISTO-
PADU, ZAŘAZENO I PROJEDNÁVÁNÍ 
PETICE OBČANŮ K POLIKLINICE POD 
MARJÁNKOU. 
Materiál předkládal starosta Ondřej Kolář (TOP 
09) a  předseda kontrolního výboru René Pe
kárek (ČSSD). Do  diskuze se zapojili i  zástupci 
petentů, lékařů či společnosti SNEO, která v sou
časnosti zajišťuje pro městskou část provoz po
likliniky. Kontrolní výbor se peticí zabýval na zá
kladě podnětu svého člena Ivana Hrůzy (KSČM) 
a  konstatoval, že ačkoli proběhla řada jednání 
a  korespondence některých radních a  vedou
cích příslušných odborů s lékaři polikliniky, ne
byla dodržena třicetidenní lhůta pro písemnou 
odpověď petentům. Dokument byl na  radnici 
doručen petičním výborem v čele s MUDr.  Iva
nou Stupkovou 18. května 2016. Starosta přiznal 
pochybení radnice a všem se za to omluvil. Ta
jemník městského úřadu Jan Holický poté ozná
mil, že na  základě této zkušenosti bude každá 
petice zařazena na nejbližší jednání zastupitel
stva městské části a záleží jen na zastupitelech, 
zda se jí budou zabývat, či nikoli. 
Ivan Hrůza poté předložil zastupitelstvu návrh 
na odhlasování usnesení, které se zcela shodo
valo s požadavky petentů a požadovalo: 
 předložit upravený záměr a přesnou vizi areá
lu Pod Marjánkou včetně závazných termínů;
 předložit aktuální rozpočet na  rekonstrukci 
polikliniky – přezkoumat s  ekonomickými od
borníky nákladovost opravy polikliniky a  pří
padné výstavby LDN, včetně provozu v  tomto 
objektu a provést porovnání s náklady v prosto
ru Drnovské ulice;
 aktuální rozpočet pro realizaci LDN – zno
vu posoudit s příslušnými  specialisty v oblasti 
zdravotnictví, sociální péče, stavebnictví, dopra

vy a dalšími, zda je při zachování stávající zdra
votní péče uvažované  řešení umístění, výstavby 
a provozu LDN v budově břevnovské polikliniky  
s ohledem na platné předpisy proveditelné;
 záměr, jak hodlá s  prostorami naložit, dislo
kační studii aktuálních nájemců – lékařských 
i nelékařských;
 záměr, jak bude vyřešena doprava, zejména 
doprava v klidu, v upravené verzi záměru;
 zhodnocení dopadu nového záměru na okolí, 
zejména otázka zastavění přilehlé zeleně.
Zastupitelstvo ukládá radě MČ Praha 6 o  všech 
zjištěních průběžně informovat zastupitelstvo 
a  činit trvale aktivní opatření k  rozšíření rozsa
hu a zvýšení kvality lékařské péče na poliklinice 
v  Břevnově. Pro tento návrh hlasovalo pouze 
13 z  přítomných zastupitelů z  klubu KSČM, SZ 
a ODS, proti bylo 6, zdrželo se 5 a 21 nehlasovalo.
Následně byl členům zastupitelstva předložen  
k hlasování návrh rady, v němž mimo jiné zastu
pitelé berou na vědomí usnesení rady městské 
části č. 188/16 ze 16. listopadu 2016, petici  Po
liklinika Pod Marjánkou a  výpis ze zápisu kon
trolního výboru ze 7. listopadu 2016. Zároveň 
zastupitelé uložili tajemníkovi přijmout bez
odkladně taková opatření, aby veškeré petice 
adresované zastupitelstvu byly předány na nej
bližší jednání zastupitelstva. Zastupitelé také 
uložili místostarostce Mileně Hanušové a  mís
tostarostům Jaromíru Vaculíkovi a Mariánu Hoš
kovi po vypořádání se s požadavky výše uvede
né petice předložit zastupitelstvu Prahy 6 další 
postup u  sociálně zdravotních zařízení včetně 
předpokládaného harmonogramu do 16. února 
2017. Tento návrh byl přijat 33 hlasy.
Pro občany je důležité, a  během projednávání 
tohoto bodu to bylo i  několikrát zdůrazněno, 
že městská část nikdy neuvažovala a  ani neu
važuje o zrušení Polikliniky Pod Marjánkou, jak 
mylně informují některé letáky. Cílem radnice je 
lékařskou péči zde zachovat a začalo se jednat 
se zdravotními pojišťovnami i o jejím rozšíření.

Zastupitelé schválili dotaci organizacím po
skytujícím hospicovou péči občanům Prahy 
6 pro období třetího čtvrtletí tohoto roku. 
Organizace Hospic Štrasburk, Cesta domů, 
Soft Palm a TŘI, o. p. s. poskytly v uvedeném 
období péči celkem šestnácti občanům Pra
hy 6. Z  rozpočtu Prahy 6 si v  rámci dotace 
rozdělí 80 tisíc korun dle počtu jednotlivých 
lůžkodnů. Dotace je určena na zajištění pro
vozu jednotlivých zařízení.

Krátce ze zastupitelstva

Vila na Petřinách 
na zastupitelstvu 

Setkání se spolky o participaci 

Vily Na Petřinách 7 se týkal také druhý bod jed
nání zastupitelstva v pátek 25. listopadu.  Na
vrhl ho zastupitel Jakub Stárek (ODS) spolu se 
zastupitelem a senátorem Jiřím Růžičkou.
Zastupitelstvo městské části Praha 6 celkem 
35 hlasy vzalo na vědomí skutečnost, že vlast
ník předmětné nemovitosti postupoval dle 
pravidel a  platných právních předpisů. Dále 
konstatovalo, že podávání podnětů na  pro
hlášení nemovitosti za nemovitou kulturní pa
mátku v pokročilé fázi projednávání (například 
po  schválení plánovaného projektu v  komisi 
územního rozvoje) může znejistit investory 
a motivovat je k obcházení či porušování pra
videl a platných předpisů. 
Zastupitelstvo prohlásilo, že původní návrh 
na  prohlášení nemovitosti za  nemovitou kul
turní památku je legitimní, ale mělo by k  to
muto kroku docházet s  dostatečným před
stihem. A  protože v  Praze 6 existují památky, 
jejichž ochrana se jeví z  odborného hlediska 
jako nedostatečná, ukládá zástupkyni  starosty 
Evě Smutné (TOP 09) předložit do  30. dubna 
na zasedání městského zastupitelstva seznam 
nemovitostí, jichž se tato nedostatečná ochra
na týká. Zároveň také žádá poslance a senáto
ra v zastupitelstvu, aby iniciovali takové změny 
zákonů, které povedou k tomu, obdobná práv
ní nejistota při realizaci stavebních projektů už 
nemohla vzniknout.

Ve  čtvrtek 24. listopadu se uskutečnilo pravi
delné setkání vedení radnice se spolky. Jedním 
z  probíraných témat bylo i  participativní roz
počtování, na  které městská část v  rozpočtu 
na rok 2017 vyčlenila částku pět milionů korun. 
Zástupci veřejnosti se pozastavovali nad tím, že 
datum pro odevzdávání návrhů v rámci progra
mu Mám nápad pro šestku je už 16. ledna 2017, 

a položili dotaz, zda by nebylo lepší ho o něco 
prodloužit. Podle Jindřicha Pince, referenta 
pro participaci veřejnosti, do  tohoto data stačí 
na  radnici dodat pouze krátkou informaci, čím 
bude nápad pro občany přínosný, kolik zhruba 
bude stát, a k  tomu přidat fotografii místa. Čas 
na rozpracování a propagaci nápadu budou mít 
občané i  po  uplynutí data. Členy spolků také 

zajímal způsob a  doba realizace. Jak byli ubez
pečeni, zhotovení bude provádět městská část, 
a  to v nejkratší možné době. Ta se samozřejmě 
bude lišit dle náročnosti projektů. Zatímco v ně
kterých případech na  to postačí týdny, u  těch 
složitějších, kde bude nutné vypsat například 
architektonickou soutěž nebo proběhne územní 
řízení, se může doba realizace prodloužit na mě
síce.  Na závěr se spolky s radnicí dohodly na pri
oritách pro rok 2017, mezi něž patří informovat 
obyvatele. To by měla zlepšit například změna 
webu městské části Praha 6 nebo postupné za
vádění geografického informačního systému.

Připravila Magdaléna Krajmerová
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AKTUALITY

Ořechovku čekají zásadní 
dopravní změny
ZAMEZIT NÁRŮSTU TRANZITNÍ 
DOPRAVY PŘES OŘECHOVKU JE 
HLAVNÍM SMYSLEM DOPRAVNÍCH 
OPATŘENÍ, KTERÁ PRO TUTO RE-
ZIDENČNÍ OBLAST PŘIPRAVUJE 
RADNICE PRAHY 6. NA VYMEZENÉM 
ÚZEMÍ ZAVEDE TZV. ZÓNU 30, KTE-
RÁ ZAKAZUJE PRŮJEZD AUTOBUSŮ 
A NÁKLANÍCH VOZŮ, PLÁNUJE SE 
ÚPRAVA JEDNOSMĚREK. 

Po komplexním řešení volali dlouho obyvatelé 
Ořechovky, kteří s  narůstajícím provozem při
cházejí o  klidné bydlení ve  vilové oblasti. Im
pulzem byla i petice proti jednosměrné úpravě 
Špálovy ulice. Ukázalo se totiž, že řidiči si oka
mžitě najdou jinou cestu a  dopravní zátěž se 
pouze přesune o ulici vedle. 
Snahou radnice je proto odklonit provoz 
na hlavní tahy. „Nechceme zakázat průjezd Oře
chovkou a umožnit jej pouze rezidentům, to jde 
proti principu otevřeného města. Ale snažíme 
se průjezd rezidentní čtvrtí řidičům zkompliko
vat natolik, že je odradíme, protože hlavní tahy 
budou pro jízdu atraktivnější,“ říká místostaros
ta pro dopravu Martin Polách (ANO). V  lokalitě 
proto plánuje odbor dopravy upravit rychlost 
na  maximálně 30 km/h prostřednictvím tzv. 

zóny 30. Současně dojde k  odstranění doprav
ního značení, které upravuje přednosti v  jízdě, 
a  v  celé lokalitě se auta budou řídit předností 
zprava. „V  zóně 30 také platí zákaz vjezdu au
tobusů a  nákladních vozidel, kromě těch, kte
rá budou mít povolení úřadu městské části,“ 
uvedla vedoucí odboru dopravy Dana Charvá
tová. Současně se zavedením zóny bude Slunná 
ulice ve směru do centra v úseku mezi ulicemi 
Dělostřelecká a  Pevnostní nově jednosměrná. 
„Na těchto návrzích řešení jsme se shodli na spo
lečné diskusi s  obyvateli a  pracujeme na  jejich 
realizaci,“ uvedl Polách. Veškeré změny radnice 
koordinuje s  policií. Třicítkou po  Ořechovce se 
tak bude jezdit už v prvním čtvrtletí 2017.  
„Jsem rád, že si radnice konečně všimla výraz
ně se zvyšující dopravní zátěže Ořechovky jako 
celku. Zjednosměrnění Slunné ulice směrem 
do Dejvic považuji za správný krok, ale rozhod
ně nemůže zůstat osamocen. Omezit rychlost 
na celé Ořechovce je další krok správným smě
rem,“ řekl jeden z  účastníků debaty Jiří Zíka. 
Jiný názor má další z místních obyvatel, Ondřej 
Pecák: „Plán radnice Prahy 6 vypadá jako pří
prava na  spáchání trestného činu poškození 
a  ohrožení provozu obecně prospěšného za
řízení podle § 276 trestního zákoníku, protože 
my, lidé, potřebujeme silnice využívat a ne na
rážet jen na zákazy a překážky.“ Pecák považu

 

Oprava ulice pod 
dohledem místních
Komplexní rekonstrukce ulice Parašutistů v Ru
zyni se připravuje na  základě požadavků míst
ních občanů. Aktuálně se projekt upravuje 
podle připomínek, které radnice zaznamenala 
jak na  společném setkání se zástupců radnice 
a  projektantů, tak prostřednictvím internetové 
ankety. „Představili jsme studii se třemi varian
tami řešení. Dvě z  nich lidé odmítli a  nyní po
kračujeme v přípravě té, na které jsme se shodli 
s lidmi,“ uvedl místostarosta pro dopravu Martin 
Polách (ANO) s  tím, že setkání s  obyvateli pří
mo v místě jasně vydefinovalo potřebné úpra
vy, a naopak to, co není potřeba. Rekonstrukci 
ulice si primárně vyžádala potřeba odvodnění, 
protože se v  ní tvořily za  deště velké kaluže. 
Podle přání místních budou změny v  ulici mi
nimální, zpomalovací prahy a  zvýšení vozovky 
lidé odmítli. V  rámci participačního procesu se 
ale ukázalo spíše než zklidnění samotné ulice je 
potřeba řešit křižovatku s Dědinskou ulicí. Pra
ha 6 proto podala návrh na vyvýšení křižovatky 
v rámci projektu BESIPu.

KM

je dopravní opatření za  nesmyslné „utahování 
šroubů“. Upozorňuje na nekoncepční snižování 
kapacity hlavních tahů silnic, které vyhání do
pravu do  rezidenčních čtvrtí, kde se následné 
problémy řeší zákazem.

Rozhodne anketa
Realizovat se zatím nebude sousedský návrh 
části obyvatel Ořechovky, kteří prosazova
li uzav ření části ulic Východní a  Západní, což 
by znamenalo, že by se od  ulice U  Laboratoře 
po ulici V Průhledu nedalo projet. Pro nebyl ani 
odbor dopravy ani další diskutující. O  dalších 
dopravních opatřeních se proto bude rozho
dovat až na  základě vyhodnocení ankety, kte
rou radnice připravuje po  ukončení uzavírky 
Korunovační ulice. „Anketa se bude týkat nejen 
návrhů nových jednosměrek, ale také budouc
nosti Macharova náměstí, kde je jednou z vari
ant omezení průjezdu. Všichni budou mít mož
nost se k návrhům vyjádřit,“ sdělil Polách. „Jsme 
připraveni se na  návrzích a  celkovém řešení 
s  radnicí podílet. V  jednání je vybudování dal
ších zpomalovacích prahů, dále změna směrů 
v  jednotlivých ulicích tak, aby výsledné řešení 
co nejvíce odradilo spěchající řidiče od průjez
du touto vilovou čtvrtí,“ potvrdil za místní oby
vatele Jiří Zíka. 
Návrhy na  zklidňující opatření pro oblast Oře
chovky lze aktuálně nalézt www.praha6.cz/ore
chovka.html. 

KM

K zavedení tzv. „zóny 30“ v oblasti Ořechovky 
dojde na začátku příštího roku. Kromě 
omezení rychlosti to bude znamenat 
například zákaz vjezdu autobusů a nákladních 
aut bez povolení. 



6 prosinec 2016

AKTUALITY

VEŘEJNÝ PROSTOR ŠESŤÁK ÚSPĚŠ-
NĚ ABSOLVOVAL SVOJI PILOTNÍ, 
TESTOVACÍ SEZÓNU. V ZIMNÍM 
OBDOBÍ BY MĚL SLOUŽIT JAKO 
VÝSTAVNÍ PROSTOR NEBO MÍSTO 
PRO PREZENTACI OBECNÍCH PRO-
JEKTŮ NA VÝSTAVNÍCH PANELECH. 
JIŽ NYNÍ VEŘEJNOST MŮŽE ZHLÉD-
NOUT VÝSTAVU „PŘÍBĚH LOGA“, 
KTERÁ SE PŘESUNULA Z MÍSTA 
FARMÁŘSKÝCH TRHŮ. 
Výstava mapuje jednotlivé proměny loga v čase 
a  historických souvislostech a  je doplněna te
matickými archivními dokumenty a  fotogra
fiemi. V  rámci projektu Pocta V. H. ji připravil 
ve spolupráci s Prahou 6 autor loga Občanské
ho fóra, grafik Pavel Šťastný. Provoz občerstvení 
a  pravidelný kulturní program na  Šesťáku ale 

skončil již v polovině října. „Plánovali jsme pro
voz do Vánoc, ale kvůli malému zájmu a chlad
nému počasí jsme souhlasili, aby byl provoz 
ukončen dříve,“ uvedl místostarosta Martin Po
lách (ANO). Provozovatelem Šesťáku je známý 
kavárník Ondřej Kobza, který podle dohody 
s radnicí bude zajišťovat provoz za symbolickou 
korunu měsíčně i v příštím roce. Přes zimu má 
povinnost prostor udržovat v  čistotě a  zajistit 
i odklízení sněhu.
„Navzdory prvotní nedůvěře se Šesťák osvědčil 
a  lidé si ho jako místo setkávání rychle oblíbi
li. Z  experimentu se vyklubal úspěšný a  živo
taschopný projekt, proto bychom v něm chtěli 
příští rok pokračovat,“ dodal Polách, který má 
v Praze 6 na starosti veřejný prostor. 
Provozovatelé na  Šesťák umístili šachový stůl, 
pingpongový sůl, houpací sítě, ale i  veřejné 
piano z dalšího Kobzova projektu Piana na ulici, 

u kterého probíhaly jak menší akustické koncer
ty, tak třeba i veřejné zkoušky začínajících kapel 
a které samozřejmě sloužilo k hraní náhodným 
kolemjdoucím. Šesťák nabídl veřejnosti pra
videlné letní kino, víkendové bleší trhy, silent 
disco party, akustické koncerty, ale především 
i  pravidelné taneční lekce v  rytmech argen
tinského tanga nebo swingu. „Největší radost 
máme ze zapojení místních obyvatel, kteří se 
aktivně zapojili blešáky nebo workshopy i men
šími koncerty. Kolem Šesťáku se za těch několik 
pár prvních měsíců povedlo vytvořit pří jemnou 
komunitu, která se na jaře jistě zase velmi ráda 
setká,“ říká ředitelka spolku Piana na ulici Micha
ela Hečková s tím, že sezonu opět zahájí na pře
lomu března a dubna. „Připravíme výzvu, aby se 
lidé ještě více ozývali se svými nápady,“ dodává. 
 KM

Šesťák ukončil pilotní sezónu, 
v zimě nabídne výstavy

Za parkování ve fialové zóně placeného stání 
se v době od 21. prosince do 2. ledna nebude 
platit. Radnice chce tímto krokem zjednodu
šit a usnadnit parkování lidem v období ko
lem Vánoc a Nového roku, v době, kdy se lidé 
vzájemně nejvíce navštěvují. „Smíšená zóna 
bude pro návštěvníky a  řidiče bez parkova
cího oprávnění v  tomto období zadarmo. 
Modrá zóna pro rezidentní parkování zůstane 
i v tomto období vyhrazena pouze občanům 
Prahy 6 s  parkovacím oprávněním,“ upozor
ňuje místostarosta Martin Polách. O  změnu 
v uvedeném období Praha 6 zažádala magis
trát a správce zón Eltodo ji provede přenasta
vením parkovacích automatů, které budou 
po dobu svátků účtovat nula korun. 

KM

Návštěvníci mají 
o Vánocích zóny 
zdarma!

www.farmarske-trhy.cz
www.facebook.com/farmarsketrhy
www.instagram.com/farmarsketrhy

POŘÁDÁ SPOLUPOŘÁDÁ

 I PÁTEK 12-18 HOD. I SOBOTA 8 -14 HOD. I 25.-26.11. I 2.-3.12. I 9.-10.12. I 16.-17.12. I

Každý pátek a sobotu

FT_KULATAK-inz_do_Sestky_204x68mm.indd   1 23/11/16   12:36



prosinec 2016 7

AKTUALITY

Katalpy od letiště 
pro Dědinu
STROMY V KVĚTNÍCÍCH ZKRÁŠLÍ 
PARKOVIŠTĚ PODÉL ULICE VLASTI-
NA NA SÍDLIŠTI NA DĚDINĚ. JEDNÁ 
SE O DALŠÍ PROJEKT, KTERÝ SI PRO 
REALIZACI VYBRALO A KOMPLETNĚ 
FINANCUJE LETIŠTĚ PRAHA V RÁMCI 
PROJEKTU „ŽIJEME ZDE SPOLEČNĚ“. 

Více zeleně v lokalitě si přáli sami obyvatelé síd
liště. Hustota inženýrských sítí bohužel neumož
ňuje výsadbu do volné půdy, proto se odbor do
pravy rozhodl pro výsadbu do  osmi mobilních 
nádob. Veškeré práce v hodnotě 256 tisíc korun, 
které jsou s  umístěním malokorunných katalp 
spojené, uhradí letiště.
V  rámci stejného dotačního programu, který je 
určen pro oblasti postižené provozem letiště, 
došlo k  vytvoření květinových luk na  Břevnově 
a na Bílé Hoře. Nové záhony mají přinést do měs
ta biodiverzitu a podpořit obohacení rostlinných 
a živočišných druhů v městském prostředí.  

KM

Rehabilitace stromových alejí začala 

Z 11 PROJEKTŮ NA ZLEPŠENÍ 
VEŘEJNÉHO PROSTORU VYBÍRALI 
OBČANÉ OD 31. KVĚTNA DO  
25. SRPNA TEN, KTERÝ PODLE NICH 
NEJVÍCE PŘISPĚJE KE ZLEPŠENÍ 
MĚSTSKÉHO PARTERU. VÍTĚZEM 
ANKETY SE STALA REHABILITACE 
STROMOVÝCH ALEJÍ V ULICÍCH 
DEJVIC A BUBENČE S MÍRNÝM 
NÁSKOKEM PŘED PÍTKY DO VEŘEJ-
NÉHO PROSTORU.

Pro vítěznou alej hlasovalo 38,58 procent ze 
zhruba pěti set lidí, kteří se do ankety zapojili. 
Druhý projekt v  pořadí – vodní prvky v  měst
ském prostředí – zaujal zhruba o deset procent 
občanů méně a pro třetí projekt, poutní cestu 
do  Hájku, hlasovalo 13,79 procenta. Radnice 
podpořila realizaci vítězné akce částkou jeden 
milion  korun. 
Aleje plní v ulicích estetickou, historickou, eko
logickou či rekreační funkci. Bohužel stromy, ať 
už kvůli větší potřebě parkovacích míst, nebo 
budování inženýrských sítí, z měst mizí. To pla
tí i  pro Prahu 6, kde se nedaří vysazovat stro
mové aleje v původním rozsahu. Zřejmě proto 
lidé svým hlasováním rozhodli podpořit obno
vu aleje v blokové zástavbě Dejvic a Bubenče. 
S rea lizací se začalo už letos, v listopadu byly vy

sazeny první tři stromy. Na křižovatce ulic Pod 
Kaštany a  Muchova to je jírovec maďal. V  ulici 
Pod Kaštany už roste jírovcová alej, nový strom 
tak bude jejím přirozeným pokračováním.  
Na křižovatce ulic Čínská x Podbabská se obje
vily dvě nové třešně pilovité v kultivaru Kanzan. 
Při výběru byly opět zvoleny stromy, které už 
v této lokalitě rostou.  
„Radnice využila podmínky vhodné pro sázení 
stromů a s realizací projektu začala na podzim. 
Pokračování je plánováno na  březen příštího 
roku, samozřejmě záleží na  počasí. Do  dalšího 
roku budou převedeny i finanční prostředky vy
členěné na  realizaci tohoto projektu,“ říká Jin
dřich Pinc, referent pro participaci veřejnosti. 

Otázka pro zástupce starosty Jana Lacinu:
Jak jste spokojený s  celkovým průběhem  
„11 projektů do  veřejného prostoru“? Pro-
jekt měl své kritiky...
Spokojený jsem, i když někteří kolegové z opo
zice a představitelé spolků občas smysl projektu 
zpochybňovali jako „úklid v šuplících Bohumila 
Beránka z  Kanceláře architekta“. Fakticky jsme 
si ovšem vyzkoušeli slabá místa v  budoucím 
procesu participačního rozpočtování. Za  prvé 
hlasovalo jen 500 lidí, což není věru mnoho, 
takže víme, že příště musíme přitlačit na  pro
pagaci a  strčit lidem návrhy přímo „pod nos“. 
A taky jsme dostali šanci uvědomit si, jak velké 

rozdíly existují v  nárocích na  realizaci projek
tů vybraných veřejností. Kdyby třeba zvítězily 
vodní prvky do  veřejného prostoru, čekala by 
nás pravděpodobně soutěž na výtvarné řešení 
a složitý proces schvalování stavebních povole
ní, takže by se to velmi protáhlo v  čase. Jsme 
tedy o rok chytřejší a participační procesy roz
bíháme  poučenější.

MK
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UDÁLOSTI NA ŠESTCE

DNE 27. ŘÍJNA 2016 SE V PROSTO-
RÁCH SOUKROMÉHO OBJEKTU 
DELTA NA DĚDINĚ SLAVNOSTNĚ 
OTEVŘELO NOVÉ PRACOVIŠTĚ 
ODBORU AZYLOVÉ A MIGRAČNÍ 
POLITIKY MINISTERSTVA VNITRA. 
OD 1. LISTOPADU, KDY BYL SPUŠ-
TĚN PROVOZ PRO VEŘEJNOST, BY 
DENNĚ MĚLO OBSLOUŽIT AŽ TISÍC 
CIZINCŮ, KTEŘÍ V TUZEMSKU PRA-
CUJÍ A STUDUJÍ.  

Zřízení pracoviště na adrese Žukovského 2 vel
mi nemile překvapilo místní obyvatele. „Jsme 
malé sídliště a  příliv sedmi set lidí denně je 
velký nápor, který způsobuje, že sem jezdí pře
plněná městská doprava a ani přes den už ne
máme kde zaparkovat. Navíc ti lidé od brzkého 
rána čekají před budovou, postávají zde, kouří, 
odhazují nedopalky, kam se jim zlíbí, a nemají 
k  dispozici ani toalety,“ říká Romana Dvořáko
vá, předsedkyně jednoho z  nedalekých spole
čenství vlastníku jednotek a  dodává, že velké 
obavy mají všichni obyvatelé především o bez
pečnost. „Toto pracoviště se nachází v blízkosti 
základní školy a dětského hřiště. Logicky jaký
koli pohyb cizích lidí rodiče dost znervózňu
je.“ Podobné výtky adresovali na radnici i další 
obyvatelé okolních domů. „Především nám ale 
vadí, že jsme o ničem nebyli informováni pře
dem a že s námi radnice nijak nekomunikovala, 
neinformovala nás a neoznámila nám to,“ přidá
vají se další. 

Na otázku „Proč radní nedali obyvatelům po-
třebné informace dříve?“ odpovídá Zdeněk 
Hořánek (ANO), místostarosta Prahy 6 odpo-
vídající za oblast bezpečnosti.
My jsme se o otevření nového pracoviště vlast
ně poprvé dozvěděli až 13. října, tedy necelé tři 
týdny před tím, než začalo fungovat, kdy na rad
nici přišla pozvánka na jeho slavnostní otevření.

Radnice neví, co se děje na jejím území? 
Tak to samozřejmě není, ale zde to bylo kom
plikované v tom, že pracoviště se nachází v sou
kromém objektu Delta, a  jak nám ministerstvo 
v  dopise oznámilo, rekonstrukci a  stavební 
úpra vy v budově dozoroval stavební úřad Mini
sterstva vnitra, neboť šlo podle nich o  stavbu 
související s bezpečností státu. 

Otevření tohoto pracoviště vyvolalo u míst-
ních obyvatel obavy o  bezpečnost. Jsou 
podle vás oprávněné? 

Jak jsme zjišťovali na  ministerstvu, toto praco
viště se na  Dědinu přestěhovalo z  Koněvovy 
ulice v  Praze 3, kde podle sdělení pracovníků 
odboru bylo za  celé období zaznamenáno jen 
minimum porušení pořádku, navíc nikdy s  míst
ními obyvateli. Navíc,  jak jsme byli upozorněni, 
klienty centra jsou lidé, kteří u  nás žijí, pracují 
a studují, tedy  všichni od japonského manažera 
až po slovenského studenta. Obyvatelé Dědiny 
tedy nemusejí mít obavy ze zhoršení bezpeč
nostní situace.

A řekli jste jim to už? 
Ano, na radnici se uskutečnilo setkání pana sta
rosty se zástupci společenství vlastníků jedno
tek a bytových družstev z této lokality. 

Takže víte, že další problémy zde činí přepl-
něná doprava a  nedostatečný počet parko-
vacích míst?
Jak nás informovala městská policie, podle je
jich poznatků nedošlo k  nějakému výraznému 
zhoršení, co se týká hustoty dopravy, jak se obá
vají místní obyvatelé. Městská policie poslední 
měsíc samozřejmě provádí zvýšený dohled 
v této oblasti a situaci monitoruje. 

Další stížnost obyvatel se týká nepořádku, 
který v okolí pracoviště lidé dělají, když zde 
čekají...
Ano, o  tom jsme také jednali. V  tuto chvíli je 
pracoviště schopné odbavit až tisíc lidí denně. 
Problém je v tom, že klienti sice mají k dispozici 

velkou čekárnu, odkud chodí podle přidělených 
čísel k přepážkám po jednom, ovšem pokud ně
kdo přijde před otevírací dobou, je na schodech 
nebo venku. Proto se snažíme s ministerstvem 
domluvit, aby čekárnu a  také toalety otevřeli 
dříve, aby lidé nestáli na  chodníku a  neznečiš
ťovali okolí.

Ovšem kouřit uvnitř nemohou, to chodí ven 
a  nedopalky odhazují, kam se jim to právě 
hodí…
Zatím jim byly ven dány dva popelníky, aby ale
spoň nedopalky neházeli po ulici. Podle našich 
informací nyní byly objednané další koše a po
pelníky, aby nedocházelo ke znečišťování veřej
ného prostoru.

Myslíte, že tato opatření budou stačit k tomu, 
aby se tady místní obyvatelé cítili bezpečně?
Myslíme si, že situaci pomůže více zlepšit spuš
tění online rezervačního systému, který by 
měl začít fungovat v  nejbližších měsících. Ci
zinci se pak budou moci objednat telefonicky 
nebo přes internet na konkrétní čas. Tedy jsou
li na řadě od třinácti hodin, nemusejí na místě 
postávat od  šesti, kouřit venku a  zabírat zde 
parkovací místa.

Myslíte, že to vše bude stačit, a  především 
fungovat, jak má? 
Po  měsíčním provozu došlo k  dalšímu setkání 
s Ministerstvem vnitra, musím říct, že tento ná
vrh vzešel ze strany ministerstva, které se nyní 
snaží nejen nám, ale i  stížnostem a  připomín
kám občanů vyjít vstříc a  minimalizovat nega
tivní jevy, které zde otevření pracoviště odboru 
azylové a migrační politiky vyvolalo. 

MK

Nové pracoviště odboru 
azylové a migrační politiky

Pracoviště odboru 
azylové a migrační 

politiky na sídlišti 
Dědina.
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Noční klid bude bez výjimek
OD 1. ŘÍJNA 
2016 ZAČALA 
PLATIT NOVE-
LA ZÁKONA 
O PŘESTUP-
CÍCH, PODLE 
NÍŽ OBCE 
NEMOHOU 

UDĚLOVAT VÝJIMKY POŘADATELŮM 
AKCÍ, KTERÉ SE PROTÁHNOU PO  
22. HODINĚ A NARUŠÍ TAK NOČNÍ 
KLID. PODLE ÚŘEDNÍKŮ MINISTER-
STVA VNITRA, KTERÉ JE INICIÁTO-
REM TÉTO VYHLÁŠKY, OBCE UDĚ-
LOVALY TAKOVÝCH VÝJIMEK PŘÍLIŠ 
MNOHO. 
Nově proto budou muset být tyto akce zařa
zeny do  obecních vyhlášek.  Znamená to, že 
silvestrovské půlnoční ohňostroje letos budou 

trestané pokutou? Schvalování obecních vy
hlášek je v  kompetenci nikoli městské části 
Praha 6, ale hlavního města Prahy. O  možnos
ti udělit výjimku z  dodržování nočního klidu 
tedy rozhoduje magistrát. „Jak nás informoval 
zástupce legislativního a právního odboru ma
gistrátu, hlavní město žádnou takovou vyhlášku 
nepřipravuje,“ říká radní pro bezpečnost Prahy 6 
Zdeněk Hořánek (ANO). Pokut a postihů za sil
vestrovské či novoroční oslavy a ohňostroje se 
podle něj občané bát nemusejí. „Podle magis
trátu je taková vyhláška nadbytečná, protože 
u oslav konce roku jde o zvyklost, která nemusí 
být dle jejich názoru vysloveně upravená práv
ním předpisem,“ dodává Zdeněk Hořánek.

Co je noční klid
Podle § 47 odst. 3 zákona č. 200/1990 Sb., 
o  přestupcích v  platném znění je noční klid 
stanovený na  dobu od  22. hodiny večerní do   
6. hodiny ranní. Organizátorům koncertů, fes

tivalů a  dalších akcí do  října stačilo požádat 
o výjimku, kterou obec byla schopná zpracovat 
v řádu několika dnů. Nyní bude potřeba nahlá
sit takové akce s velkým předstihem, aby mohly 
být zařazeny do vyhlášky hlavního města Prahy.

Za porušení pokuty
Zatímco silvestrovské oslavy noční klid ne
omezí, o oslavách během roku to neplatí. Orga
nizátoři různých společenských akcí, festivalů 
či koncertů, ale i  sami občané se porušením 
vyhlášky o nočním klidu vystavují nemalým po
kutám. Jejich výše je také stanovena v zákoně 
č. 200/1990 Sb. „V  paragrafu třináct se říká, že 
v blokovém řízení lze uložit pokutu do pěti tisíc 
korun, pokud tento zákon nebo jiný nepřipouš
tí uložit v takovém řízení pokutu až deset tisíc 
korun,“ vysvětluje Zdeněk Kovanda, ředitel OŘ 
Městské policie Praha 6. Sankci až 10 000 korun 
lze podle stejného zákona uložit ve správním ří
zení. Při opakovaném porušení zákona se horní 
sazba zvyšuje na patnáct až třicet tisíc korun. 

MK

UDÁLOSTI NA ŠESTCE

INZERCE

Nabízíme zimní servisní prohlídku vašeho 
vozu. Otestujeme autobaterii, zkontrolujeme 
stav provozních kapalin a provedeme 
vizuální kontrolu podvozku. 
Pošpěšte si, než vás zima překvapí. Vaše auto 
se vám navíc odmění skvělou kondicí.

Více informací získáte na 
www.autopodbaba.cz.

Dopřejte svému vozu péči 
v Auto Podbabská

PŘIPRAVTE VŮZ NA 
ZIMNÍ DOVOLENOU

Prohlídka vozu jen za 199 Kč

Váš autorizovaný servisní partner ŠKODA:

Auto Podbabská
Pod Paťankou 217/1
160 00  Praha 6
Tel.: 234 700 200
www.autopodbaba.cz
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KDYŽ 1. LISTOPADU ZAKRYLA VILU 
NA PETŘINÁCH ČÍSLO 7 ČERNÁ 
PLACHTA, NA NÍŽ MAJITEL JIŘÍ 
ŠALDA VERŠOVANÝM TEXTEM 
POUKAZUJE NA PROTICHŮDNOST 
ROZHODNUTÍ STÁTNÍCH ORGÁNŮ, 
ZAČALI SE O DŮM ZAJÍMAT I TI, KDO 
KOLEM NĚJ DO TÉ DOBY POUZE 
PROCHÁZELI. NA CO VLASTNÍK 
UPOZORŇUJE?   

V únoru letošního roku Jiří Šalda předložil komisi 
územního rozvoje Prahy 6 studii, která počítala 
s  demolicí vily a  stavbou nového domu. Všich
ni členové byli pro, a  tak majitel zahájil práce 
na  dokumentaci potřebné k  odstranění stavby. 
Postupně získal 46 kladných stanovisek, mezi 
nimi i vyjádření Národního památkového ústavu 
(NPÚ),  který označil stavbu jako realizovatelnou, 
nebo závazné stanovisko Odboru památkové 
péče Magistrátu hlavního města Prahy (OPP 
MHMP). To se vyjadřuje k  návrhu novostavby 
na místě funkcionalistické vily tak, že je z hledis
ka zájmů státní památkové péče přípustná bez 
podmínek. Poslední květnový den odbor výstav
by městské části Prahy 6 oznámil zahájení řízení 
o odstranění stavby. 
V  té době také začali místní občané sepisovat 
petici za záchranu vily. V červnu zastupitel měst
ské části Praha 6 a člen komise územního rozvoje 
Prahy 6 Antonín Nechvátal (SZ) podává podnět 
na ministerstvo kultury na památkovou ochranu 
tohoto domu. Nezávisle na  něm podnět podali 
i iniciátoři petice za záchranu vily, kteří k polovině 
července nasbírali pod petici více než tisíc podpi
sů a předali ji spolu s otevřeným dopisem staros
tovi Prahy 6 Ondřeji Kolářovi. Pokud by k prohlá
šení za kulturní památku došlo, dům nemůže být 
zbourán. Majitel vzápětí podal námitku proti za

hájení řízení, uvedl, že nesouhlasí s prohlášením 
domu za  kulturní památku. Už nyní avizuje, že 
pokud se to stane, proti rozhodnutí by se odvolal. 
Domu tak hrozí, že zůstane i nadále neobydlený 
a bude chátrat. 

Demolice v plánu nebyla 
„Když jsem dům v  loňském roce kupoval, roz
hodně ne proto, abych ho zboural a  nahradil 
novostavbou,“ říká majitel Jiří Šalda. Jeho pů
vodní podnikatelské plány zahrnovaly zachování 
a  rekonstrukci domu spolu s  přístavbou. Studie 
a posudek statika však ukázaly, že by dům pře
stavbu a  dostavbu neudržel. V  původním stavu 
nebyl vhodný ani k bydlení.  „V domě bydleli ná
jemníci, kteří ale dům opustili z důvodu vysokých 
nedoplatků za  režijní náklady. Podle energetic
kého štítku je vysoce nehospodárný a  zařazený 
do třídy G a ani vnitřní podmínky nejsou pro život 
kvůli vlhkosti a  plísním vhodné,“ dodává. Začal 
tedy s přípravou všech podkladů na demolici vily 
a s projektem nového domu. Tyto práce v jejich 
závěru ukončil návrh na  památkovou ochranu 
domu podaný na  ministerstvo kultury. „Pokud 
by úřady nejprve s demolicí nesouhlasily, ušetřil 
bych zhruba deset milionů korun, které mě stál 
nový projekt, inženýrské činnosti a  podobně,“ 
dodává majitel. 
Odmítá i názor, že cena domu byla nižší než ob
vyklá právě kvůli tomu, že dům mohl být za pa
mátkové chráněný prohlášen. „To není pravda, 
o čtyři ulice níže nabízel diplomatický servis vilu 
zhruba stejné velikosti, stáří a v podobném stavu 
formou výběrového řízení a byla o jedenáct mili
onů levnější,“ říká Jiří Šalda. Na argument, že bu
deli dům prohlášen za kulturní památku, může 
majitel čerpat dotace na jeho opravy, Šalda říká, 
že jak si zjišťoval, vloni bylo na dotace do soukro
mého sektoru vyčleněno deset milionů korun 
pro celou republiku. 

Protichůdná rozhodnutí
Nejvíce vlastníkovi vadí, že stejné instituce roz
hodly v jedné věci pokaždé jinak, a to bez toho, 
že by se do domu přišly podívat. „Jediný, kdo se 
přišel na  dům podívat, byli zaměstnanci minis
terstva kultury. Když jsem sám o své vůli koncem 
září nahlédl do spisu na ministerstvu kultury, zjis
til jsem, že všechna doporučení, tedy i Národního 
památkového ústavu (NPÚ) a Odboru památko
vé péče Magistrátu hl. m. Prahy, najednou dopo
ručují dům prohlásit za  kulturní památku. Jsou 
však velmi stručná, odůvodnění mají maximálně 
jeden odstavec.“ Ačkoli se místní řešení mini
sterstva kultury ve  vile na  Petřinách konalo už 
23. srpna, Jiří Šalda na výsledek stále čeká. „Vzhle
dem ke  stále probíhajícímu řízení o  případném 
prohlášení zmiňovaného domu na  Petřinách 
za  kulturní památku není možné se k  případu 
vyjadřovat,“ odpovídá tisková mluvčí minister
stva Simona Cigánková a dodává, že délku řízení 
ani to, jak dopadne, nelze předjímat. Dům zatím 
pod plachtou zůstane, ať ministerstvo rozhodne 
jakkoliv.  

Vila je cenná
Iniciátoři petice, kteří také podali návrh na  její 
prohlášení za  kulturní památku, i  nadále trva
jí na  tom, že jde o  cennou vilu, která by měla 
být zachována a chráněna. „Opíráme se přitom 
o názory historiků architektury a své argumenty 
máme podložené dvěma podrobnými odborný
mi posudky. Autorem prvního je Jakub Potůček 
z  Fakulty architektury ČVUT a  druhý zpracoval 
Richard Biegel, ředitel Ústavu pro dějiny umění 
Filozofické fakulty UK, kteří ji označili za unikát
ní příklad pozdní funkcionalistické architektu
ry,“ dodává Vladimír Urbánek, jeden z iniciátorů 
petice proti bourání vily.  Podle něj se po celou 
dobu řízení o  prohlášení domu za  kulturní pa
mátku musí majitel k vile chovat tak, jako by to 
památka byla. „Kvůli instalaci nosného systému 
pro umístění plachty se však vlastník nemovi
tosti dopustil správního deliktu podle § 3 odst. 
3 zákona č. 20/1987 Sb., o státní památkové péči. 
Instalací nosného systému došlo k narušení a tr
valému poškození historického pláště objektu. 
Proto bylo s  majitelem z  iniciativy Odboru pa
mátkové péče MHMP zahájeno správní řízení,“ 
tvrdí Vladimír Urbánek. Majitel to však popírá, 
dodnes mu žádné oznámení o  zahájení správ
ního řízení nebylo doruče no. Na argument, zda 
nedojde situace tak daleko, že vila bude nyní 
pouze chátrat, Vladimír Urbánek odpovídá, 
že bohužel radnice ani památkáři nedokázali 
ochránit mnohé funkcionalistické vily v  Pra 
ze 6, které dnes již neexistují, a cenná meziváleč
ná architektura zde mizí. Toto měl být krok, aby 
se podobným situacím zabránilo a aby Praha 6 
neztrácela své cenné kulturní dědictví.

Majitel vily na Petřinách: načerno ji nezbourám 
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POLITICKÁ DISKUZE

Souhlasíte se zařazením vily na Petřinách na seznam 
kulturních památek?

JAKUB STÁREK / ODS
Doma mne učili, že mám být sluš
ný a poctivý a že se mi to v životě 
vrátí. Bohužel ne vždy se na dob
ré vychování může člověk spoleh
nout. To je i  případ majitele vily 

na Petřinách. Postup vlastníka splňoval všech
ny zákonné parametry. Žádost o  demolici vily 
úřady prozkoumaly a orazítkovaly kulatými ra
zítky. Pak občanská iniciativa rozběhla mediální 
veletoč. Pod tlakem médií začaly tytéž úřady 
vydávat dobrozdání pro prohlášení vily za kul
turní památku. V  důsledku se zastupitelstvo 
a celá Praha 6 stává nečitelná pro investory, ale 
i pro všechny občany, kteří se nemohou spoleh
nout na  platná pravidla a  zákony. Malá skupi
na obyvatel Prahy 6 může zajásat, ale dopady 
do rozvoje města mohou být fatální. Je to další 
příspěvek k tomu, aby se z kdysi výjimečné šest
ky stala skomírající městská část. Její hodnota 
klesá. Jsem však pyšný na to, že zastupitelstvo 
25. 11. přijalo usnesení konstatující, že je třeba 
takovýmto situacím předcházet, a potvrdilo, že 
majitel postupoval poctivě. 

EVA SMUTNÁ / TOP 09
Jmenovaná vila je architekto
nicky jistě zajímavá, ale bohužel 
není pod památkovou ochranou. 
Ani opakovaná výzva směrem 
k  veřejnosti ze začátku letošní

ho roku nepřinesla podnět, který by dekla
roval památkový zájem o  tuto vilu. Bohužel 
realizovaná okolní sídlištní zástavba, která 
došla až k předmětné vile, učinila její umístění 
vzhledem k  odstupům zásadně nekonformní. 
V únoru tohoto roku komise územního rozvoje 
projekt posuzovala a řešila problém, jak před
ložený záměr demolice a následné novostavby 
v nových podmínkách zregulovat. V závěru se 
jednohlasně shodla na  variantě novostavby 
s režnou fasádou, za podmínky snížení korunní 
římsy a ustoupení stavby od hranice západního 
souseda tak, aby nedošlo k poškození pohody 
jeho bydlení a stavba nepodléhala výjimce ze 
stavebního zákona. Bohužel následně někteří 
členové komise svůj názor změnili a  vyvolali 
tak společenský rozkol zasahující do práv vlast
níka objektu.

IVAN HRŮZA  / KSČM
Lhostejnost není na  místě. Praha 
je krásné město, plné pozoru
hodných staveb, které by neměly 
bez našeho povšimnutí podléhat 

zkáze. Chránit památky jako součást kulturního 
dědictví, nejen skvosty národní, ale i významná 
architektonická díla, je naší povinností a veřej
ným zájmem. Případy řešení střetů veřejného 
zájmu se soukromým upravují zákony. Mám 
plné pochopení pro podnět vznesený k ochra
ně vily Na  Petřinách 7 a  přijal bych s  potěše
ním, pokud by se MČ Prahy 6 k tomuto návrhu 
připojila. Chci věřit, že odborníci a  příslušné 
instituce objektivně posoudí míru nezbytné 
ochrany a  zváží možnost zápisu této pozdně 
funk cionalistické vily do  seznamu nemovitých 
kulturních památek.

VLADIMÍR ŠRAIER / SZ
Majitel bude muset předělat 
 podnikatelský plán. Podle člán
ku 11 Listiny základních práv 
a  svobod je vlastnictví právem 
i  závazkem. A  přesně to je pro
blémem vlastníka vily Na  Petři

nách 7.  Pořídil si zajímavou funkcionalistickou 
stavbu, která měla riziko budoucí památkové 
ochrany započítáno v  nízké kupní ceně. Nyní 
protestuje, že se riziko vyplnilo a  hodnotnou 
vilu, která spoluvytváří charakter Prahy 6, ne
může  zbourat. O  majetek ho ale nikdo nepři
pravuje. Pokud se vila stane památkou, majitel 
bude moci čerpat dotace na její opravy a údrž
bu. Stále ji bude moci rekonstruovat a  prav
děpodobně i  přestavět.  Po  takovém bydlení 
je na  trhu poptávka. Šedesátimilionový zisk  
(vila pořízená za  23 mil. Kč je nyní nabíze
na za  85 milionů) mu ale nikdo garantovat 
 nemůže.

MARTIN POLÁCH / ANO
Jistě se jedná o  zajímavou funk
cionalistickou architekturu, kte
rá by zasloužila nějakou formu 
ochrany. Je zajímavé, že vila tak 
dlouho chátrala ve  vlastnictví 
potomků původního stavebníka 

a nikomu to nevadilo. Praha 6 v nedávné době 
sbírala tipy na  objekty, které by si zasloužily 
památkovou ochranu, ale nikdo na tento dům 
neupo zornil. S  demolicí vily souhlasil i  odbor 
památkové péče magistrátu. Myslím si, že za
chraňovat v  tomto stavu tolik let ignorovaný 
dům a  vlastníkovi takto diktovat co smí a  co 
ne, není  dobré řešení stávajícího stavu. Navíc 
majitel vše  činil transparentně, bylo dostatek 
času něco podniknout. Ve stávající situaci sto
jím za roz hodnutím komise pro územní rozvoj 
a  ne podporuji blokaci nové výstavby formou 
zařazení na seznam kulturních památek. Osob
ně jsem velmi zvědavý, jak ministerstvo kultury 
rozhodne.

JAN AUERBACH / ČSSD
Případ je nešťastný.  Majitel evi
dentně postupoval v  dobré víře, 
že objekt bude moci odstranit, 
a proto investoval značné finanč
ní prostředky. I  tak je ale nutné 

mít na  mysli, že veřejný zájem je nadřazen 
neomezenému nakládání s  majetkem. Pokud 
objekt plní předpoklady pro vyhlášení kulturní 
památkou, a  já se domnívám, že ano, bylo by 
ztrátou o  ní přijít. Funkcionalistická architek
tura je veřejností nedoceněna. Je to dáno její 
„mladostí“ a větším množstvím než třeba u go
tické či barokní architektury. Ale tím se nesmí
me nechat zmást. Jedinečných objektů, které 
jsou dokladem naší kultury, je ve  skutečnosti 
málo a ubývají. Nutno je přihlédnout i k tomu, 
že se jedná o jeden z mála architektonicky za
jímavých objektů na sídlišti pocházejícím pře
vážně ze šedesátých let.

JAN LACINA / STAN
Máme tu proti sobě dvě proti
chůdné hodnoty: ochranu sou
kromého vlastnictví a  obranu 
veřejného zájmu. A jako oběť sou
kromého majitele, který si v dob

MARIÁN HOŠEK / KDU-ČSL
Především pokládám za velice ne
šťastné, když se o  kulturní památ
ce rozhoduje až ve chvíli, když se 
s  objektem něco děje nebo když 
jsou učiněna příslušná rozhod

nutí úřadů. Nejsem odborník, objekt se mi líbí, 
i když neznám jeho stav z hlediska potřebných 
stavebních úprav, zajištění proti vlhkosti a dal
ší nutné zásahy. Vlastník pokládá za vhodnější 
demolici, dostal k tomu povolení a plánuje po
stavení nového objektu s respektováním všech  
předpisů a regulací. V době, kdy se o tomto ná
vrhu rozhodovalo, nebyl objekt kulturní památ
kou ani v návrhu a přes můj  osobní názor, že by 
se mi lépe zamlouvala rekonstrukce s respekto

váním stávajících vnějších parametrů budovy, 
pokládám dodatečné rozhodování o památko
vé ochraně do  značné míry za  účelové a  poli
ticky podbarvené. U vlastníka si cením toho, že 
jedná na rovinu a že objekt nenechal zchátrat, 
vypálit nebo vybydlet bezdomovci tak, jak to 
mohu sledovat u  jiných objektů na  několika  
místech Prahy 6.

ré víře koupil památkově nechráněnou vilu  
se záměrem postavit na jejím místě nový dům. 
Možná se však místo toho stane v krátké době 
majitelem památky, o  níž nikdy nestál. Jak 
to, že si po  léta nikdo nevšiml nesmírné ar
chitektonické kvality této vily. Nevycházím 
z údivu...
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O VYUŽITÍ NÁDRAŽÍ BUBENEČ 
ROZHODNOU OBČANÉ
PŘED ROKEM A PŮL ZAČALA 
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 USILOVAT 
O PŘEVEDENÍ NEVYUŽÍVANÉHO 
NÁDRAŽÍ BUBENEČ DO SVÉHO 
VLASTNICT VÍ, COŽ SE NYNÍ PODA-
ŘILO. NA ODKOUPENÍ A ČÁSTEČNĚ 
I REKONSTRUKCI SLÍBIL FINANČNĚ 
PŘISPĚT MAGISTRÁT HLAVNÍHO 
MĚSTA. DO ROZHODOVÁNÍ O BU-
DOUCÍM VYUŽITÍ NÁDRAŽÍ CHCE 
RADNICE V RÁMCI PARTICIPATIVNÍ-
HO PROCESU ZAPOJIT OBČANY. 
Nádraží Bubeneč vlastnila Správa železničních 
dopravních cest, která objekt ani přilehlé po
zemky po zprovoznění nádraží Podbaba už ne
využívá. „Jednání o převedení nádraží na měst
skou část probíhala ve spolupráci s magistrátem 
hlavního města a  náměstkem pro dopravu 
Petrem Dolínkem. Právě hlavní město Praha 
slíbilo finančně podílet se jak na  zakoupení, 
tak i  rekonstrukci objektu,“ popisuje Jaromír 
Vaculík (TOP 09), místostarosta pro ekonomiku, 
finanční a  investiční politiku. Prodeji předchá
zely nejen prohlídky objektu, bylo také třeba 
vyřešit a  zapsat do  katastru věcná břemena 
rozvodů vedoucích na  přilehlém pozemku. 
A  samozřejmě se zpracovával znalecký posu
dek na  cenu objektu. „Ta činí 14  340  000 bez 
DPH a  peníze na  odkup nemovitosti bychom 
měli získat od magistrátu hlavního města,“ kon
statuje Jaromír Vaculík. To podporuje i  René 
Pekárek (ČSSD), předseda kontrolního výboru: 
„Pro městskou část je dů ležité, že prostředky 
na zakoupení budovy od železnic uhradí praž
ský magistrát, na  Prahu 6 tak zbudou náklady 
na rekonstrukci, i když o jejich částečnou úhra
du bude možné požádat hlavní město.“ 
Než bude moci Praha 6 objekt skutečně využí
vat, musí transakce projít obvyklým procesním 
kolečkem, kdy mimo jiné převod schvaluje rada 
i  zastupitelstvo. Zde by ale měla být na  zámě
ru získat budovu do  vlastnictví shoda: „Zelení 
velmi oceňují fakt, že se Praha 6 snaží budovu 
nádraží odkoupit, sami jsme to prosazovali už 
v roce 2014. Nádraží Bubeneč je pro obyvatele 
Bubenče i Dejvic kultovním místem,“ konstatuje 
Karolína Brabcová (SZ). A  podobný názor mají 
i  další strany: „Záměr pochopitelně vítám. Je
nom se trošku obávám, aby tu budovu městská 
část nekoupila nějakému enterpreneurovi, který 
se při prvním náznaku problémů sbalí a odejde. 

I to už jsme letos viděli,“ podotýká Vladimír Šu
varina (ODS).

MOŽNOSTI BUDOUCÍHO 
VYUŽITÍ 
K tomu, jak budou objekt nádraží i přilehlé po
zemky v budoucnu využívány, dostanou příle
žitost vyjádřit se i občané v rámci participace. 
Nabízí se několik okruhů.
•  Protože jde o poměrně izolovanou budovu 

od ostatních, která se nachází na cyklistické 
trase Královská obora –  Hanspaulka – Šá
recké údolí, mohlo by zde být vybudované 
zázemí pro tento sport, tedy například res
taurace, servis kol, společenské prostory 
a podobně.

•  Protože budova má historický význam a  je 
určitou připomínkou Severní státní dráhy 

z Prahy do Lovosic, postavená byla v pozd
ně klasicistním stylu a  je jednou z  posled
ních památek na typizované stanice a záro
veň kulturní památkou, jde také o  prostor 
vhodný pro galerii, pamětní síň a podobně. 

•  Částečně izolovaná poloha a  gastronomic
ké zázemí dělají z nádraží vhodné místo pro  
společenské, zájmové a komunitní prostory, 
například klub modelářů železnic, vzděláva
cí kroužky pro děti, skauty a podobně. 

Budova nádraží má jak své výhody, mezi něž 
patří nejen blízkost Stromovky, ale i  to, že je 
stranou bytových domů, což rozšiřuje mož
nosti jejího využití, neboť případně hlučnější 
aktivity zde nebudou nikoho rušit, tak své 
 nevýhody. Například to, že zde stále projíždějí 
vlaky. 
Využití budovy i  okolních pozemků nakonec 
může být kombinací  těchto nabízených mož
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O VYUŽITÍ NÁDRAŽÍ BUBENEČ 
ROZHODNOU OBČANÉ

ností, záleží na rozhodnutí občanů. Jak ukázala 
například jedna ze soukromých internetových 
anket, která k budoucnosti objektu probíhala, 
některé nápady obyvatel se s těmi radničními 
shodují, jiné nikoli. Mezi odpověďmi se totiž 
objevily restaurace, kavárna nebo dobová ka
várna, klub přátel železnice, farmářské trhy, 
nádraží, rockový klub, volnočasové centrum, 
Klinika II, kadeřnictví, ubytovna pro uprchlíky, 
malá zoo…
Využití nádraží Bubeneč je podle radnice 
vhodnou příležitostí pro participativní roz
hodování občanů Prahy 6: „Mnoho místních 
obyvatel má k nádraží mimořádně silný vztah, 
mnozí tam jako malí chodili pozorovat vlaky 
a vytvářeli si lásku k železnici, a pokud budou 
moci nyní rozhodovat o  jeho využití, ještě se 
zlepší jejich přístup k  tomuto místu,“ vysvět
luje místostarosta pro oblast kultury, školství 
a  vzdělávání Jan Lacina (STAN). On sám vidí 
velký prostor tohoto místa jako vstupní brány 
do nedaleké Stromovky, kde stále nejsou služ
by pro návštěvníky na takové úrovni, jak bývá 

zvykem v  zahraničí.  Právě toto nádraží by 
mohlo být vhodnou příležitostí, jak je vylepšit. 

AŤ ROZHODNOU OBČANÉ
Během jara  příštího roku si budou moci ob
čané nádraží prohlédnout, blíže se seznámit 
s  objektem  nejen zvenku, ale především 
uvnitř a udělat si lepší představu, k čemu a jak 
by mohlo sloužit. Při prohlídkách zde budou 
mít k dispozici také kompetentní osoby, které 
jim zodpoví případné dotazy, a  získají mož
nost nahlédnout do technických výkresů.
„V  každém případě by občané měli mít prá
vo říct, co v dané lokalitě potřebují a co by si 
v uvolněné budově představovali. Zda by tam 
chtěli mít sál a  salonky, které by mohly bez
platně užívat spolky pro své aktivity, zda je tam 
potřeba restaurační zařízení a  podobně,“ říká 
zastupitelka Helena Briardová (KSČM). S  ná
vrhem nechat o využití místa rozhodovat oby
vatele městské části souhlasí i  René Pekárek: 
„Pokud bude občanům z  Prahy 6 dáno právo 

rozhodnout o následném využití v  rámci par
ticipace, vstupní brána do Stromovky tu může 
dostat zajímavý obsah. Za  mě osobně je zde 
místo pro skautskou klubovnu, galerii, cowor
king space pro lidi na  volné noze i  restauraci 
vyšší kvality, ale konečné rozhodnutí nechť je 
rozhodnutím našich občanů. Stále ještě patr
ná krása staré nádražní budovy ji předurčuje 
k tomu, aby mohla sloužit nejen spolkům a ob
čanským sdružením, ale především jako vhod
né nástupní místo pro pěší i cyklisty. V objektu 
by měla být umístěna restaurace a  samozřej
mě i půjčovna a servis kol včetně nabíjecí sta
nice pro elektrokola.“ Podle něj je také potřeba 
najít funkční a  udržitelný ekonomický model 
pro fungování tohoto objektu. A  je nutné vý
sledný záměr probrat i s místními lidmi z okolí.

NA OKOLÍ NÁDRAŽÍ BUDE 
SOUTĚŽ
Budova nádraží, postavená v pozdně klasicist
ním stylu v  roce 1850 společně s  tratí Sever

Připravila Magdaléna Krajmerová
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Výstavba polyfunkčního centra zahájena

ní státní dráhy z  Prahy do  Lovosic, je jednou 
z  posledních památek na  typizované stanice, 
a  je tedy i  kulturní památkou. To bude nutné 
respektovat i při rekonstrukci objektu. 
Zároveň s  budoucím využitím se bude řešit 
i podoba nádraží, přesněji jeho okolí. „Je jisté, 
že zde bude muset pro technické účely zůstat 
zachován přístup ke  kolejím,“ říká Martin Po
lách (ANO), místostarosta pro strategický roz
voj a veřejný prostor, a pokračuje: „Na úpravu 
plánujeme vypsat architektonickou soutěž. Je 
to stále ta nejlepší cesta, jak získat nejvíce vý
stupůu a  zvolit nejlepší možné řešení úpravy 
vstupu i navazujícího parteru a okolí.“ V zadání 
architektonické soutěže by se už měly promít
nout podněty občanů a  samozřejmě i  před
stav radnice a bude důležité, aby vznikl soulad 
mezi nimi. 
A  kdy budou moci obyvatelé nádraží a  jeho 
okolí využívat? „Pokud se nám příští rok pove
de  vyřídit vše kolem architektonické soutěže 
a  bude vydáno územní rozhodnutí a  začneli 
se další rok rekonstruovat a stavět, pak v roce 
2019 by se mohlo nádraží otevřít pro občany,“ 
dodává Martin Polách.

V ŘÍJNU LETOŠNÍHO ROKU ZA HÁJILA SPOLEČNOST 
AFI EUROPE NA ROHU EVROPSKÉ A KLADENSKÉ ULICE 
V PRAZE 6 VÝSTAVBU AD MINISTRATIVNÍHO KOMPLEXU, 
 AUTOREM NÁVRHU JE STUDIO DAM ARCHITEKTI.

Jde o dvě budovy o šesti a osmi nadzemních podlažích na jedné společné 
podzemní podnoži. Vznikne tady celkem patnáct tisíc metrů čtverečních 
k pronájmu, v přízemí se budou nacházet obchody, služby a gastroprovo
zy, které rozšíří občanskou vybavenost na Veleslavíně. 
Jak informovala zástupkyně starosty pro územní rozvoj a  plánování Eva 
Smutná (TOP 09), parkování bude zajištěno v podzemních garážích s ka

pacitou 285 míst. Na střechách obou budov, stejně jako v  jejich blízkém 
okolí, dojde k výsadbě zeleně a sadovým úpravám, které přispějí ke zlep
šení mikroklimatu v této oblasti. Veřejná prostranství zůstanou zčásti po
chozí a zčásti dostanou podobu parkových úprav s vodními prvky. Budo
vy jsou navrženy jako energeticky úsporné a směřují k získání certifikátu 
LEED Platinum. Vizuálně spolu ladí, což platí jak o použitých materiálech, 
tak tvaru. Fasáda obou budov bude ze skla kombinovaného s moderními 
sklocementovými a hliníkovými prvky. Předpokládaný termín dokončení 
projektu AFI Vokovice je v srpnu 2018. 

MKFo
to

 K
M



prosinec 2016 15

AKTUALITY

PRAHA 6 PLÁNUJE ÚPRAVY VEŘEJ-
NÉHO PROSTORU NA HRADČAN-
SKÉ. VYŘEŠIT CHCE NEJEN VYŠLA-
PANÉ CESTY V TRÁVNÍKU, KTERÉ 
NEPŮSOBÍ REPREZENTATIVNĚ, ALE 
RÁDA BY NABÍDLA VEŘEJNOSTI 
I DALŠÍ VYUŽITÍ. FINÁLNÍ ÚPRAVA 
BUDE MOŽNÁ AŽ PO BUDOUCÍ 
STAVBĚ RYCHLODRÁHY.
„Celý prostor Hradčanské je velmi frekventova
ný a skrývá potenciál pro veřejný život,“ je pře
svědčený místostarosta Martin Polách (ANO). 
Jak vyplynulo z ankety z počátku letošního roku, 
lidé by si podobně jako radnice přáli v místě trž
nici s prodejními stánky. Na základě těchto úvah 
zadala Praha 6 vypracovat osloveným ateliérům 
Jiří Gebert, majo architekti a monom works stu
die, které měly nastínit budoucnost Hradčan
ské. „Získali jsme tři zajímavé návrhy. Studie se 
shodovaly v umístění staveb tržnice zády k že

leznici a maximálním otevření prostoru směrem 
do  Dejvické,“ řekl Polách.  Realizaci celkového 
a  definitivního řešení ale brání skutečnost, že 
Hradčanská se rozkope ve  chvíli, kdy dojde 
k  plánované modernizaci železnice. V  místě 
Hradčanské by dvoukolejná dráha měla být za
puštěna pod zem a u výstupu z metra je v plá
nech podzemní železniční zastávka. „Rozsah 
staveniště zabere prakticky celé řešené  území. 
Proto není rozumné nyní realizovat rozsáhlé 
a  nákladné úpravy. Co nejrychleji provedeme 
zpevnění travnatých ploch a  umístíme na  ně 
mobiliář v  kombinaci se stromy v  květináčích,“ 
vysvětlil Polách a doplnil, že radnice objednala 
šest zvláštních lavic, které mohou sloužit jako 
stánky a zároveň jako lavičky. Dočasnou stavbu 
tržnice by pak radnice chtěla umístit na soused
ní pozemek, který si Praha 6 pronajala od SŽDC. 
Veřejný prostor kolem Hradčanské by v  příš
tím roce mělo oživit také pítko ve tvaru „P“. Jde 
o projekt PVK ve spolupráci s designéry ze stu

dia EP. Netradiční design má kromě uměleckého 
záměru také funkční a praktické řešení. Na horní 
lomené stříšce neulpívá dešťová voda, dole pak 
lomený oblouk vytváří prostor, který svádí zbyt
kovou vodu do středu odpadu, takže se kolem 
pítka tolik netvoří jinde velmi běžné kaluže. 
 

KM

Definitivní úpravy Hradčanské musejí počkat, 
přednost má dráha

Vizualizace Jiří Gebert

Vizualizace monom works 

Vizualizace majo architekti

Parkování 
na Petynce 
Společnost Sneo nabízí možnost parkování 
v sousedství plaveckého areálu na Petynce 
na monitorovaném oploceném parkovišti 
s obsluhou. 
• Denně od 6.30 do 20.00 hod. 
•  Nízká sazba – 10 Kč za  hodinu nebo 100 Kč 

za den 
•  Možnost odstavení vozidla přes noc – zvý

hodněná sazba 80 Kč 
• Výhodná cena za dlouhodobé parkování  
Více informací naleznete na www.sneo.cz 

KM

Uzavírka komunikace Drnovská 
V  rámci rekonstrukce dojde v  termínu od  
5. 12. do 11. 12. k úplné uzavírce komunikace 
Drnovská v  úseku mezi ulicemi Dědinská – 
Evropská. Objízdná trasa vede ulicí Vlastina.
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Začíná anketa o autobusové zastávce na Babě
UŽ MNOHO LET ŽÁDÁ ČÁST 
 OBYVATEL BABY O LEPŠÍ DOPRAVNÍ 
OBSLUHU TÉTO LOKALITY.  
AR GUMENTUJÍ MIMO JINÉ VĚKEM, 
LIDÉ ZDE PŘIROZENĚ STÁRNOU 
A PRO MNOHÉ JE ČÍM DÁL SLO-
ŽITĚJŠÍ DOJÍT K NYNÍ NEJBLIŽŠÍ 
ZASTÁVCE AUTOBUSU ČÍSLO 131 
U MATĚJE. TA JE TOTIŽ OD NĚKTE-
RÝCH DOMŮ VZDÁLENÁ SKORO 
KILOMETR. SVÉ POŽADAVKY POD-
POŘILI I PETICÍ, KTEROU SEPSALI 
UŽ V ROCE 2003.

„Městská část požadavky obyvatel nebere 
na  lehkou váhu a  společně s  ROPIDem, což je 
regionální organizátor Pražské integrované 
dopravy, vytvořila tři varianty možného vedení 
autobusu na  Babu,“ říká místostarosta pro do
pravu Martin Polách (ANO). Vzhledem ke stavu 
a  charakteru vozovek by do  této lokality za
jížděly takzvané midibusy s  kapacitou dvacet 
a více osob. Nově zřízené linky budou dle poža
davku ROPIDu hrazen z rozpočtu městské části 
Praha 6.  

NÁVRH 1:  Prodloužení linky 108  
ze zastávky metra Bořislavka
Prodloužená linka by měla dvě výhody: nejenže 
by zlepšila dopravu do lokality Baba, odkud by 
občané získali přímé spojení na metro A a také 
tramvaje číslo 5 a  20, ale zároveň by sloužila 
i  jako přímé spojení mezi Ústřední vojenskou 
nemocnicí – Vojenskou fakultní nemocnicí Pra
ha a  poliklinikou na  Petřinách. Cestující by se 
touto linkou také jednoduše dostali do zastáv
ky Vozovna Střešovice, odkud vyjíždějí autobu
sy do Motola, Řep, Zličína, Strahova, Košíř či No
vých Butovic. Autobus by zde jezdil od pondělí 
do pátku přes den v intervalu 30 minut, večer, 
o víkendu a svátcích jednou za hodinu. 
Ovšem aby mohl autobus jezdit po  této trase, 
muselo dojít ke zřízení manipulační zastávky se 
sociál ním zázemím pro krátkodobé odstavení 
autobusu. Jde o delší trasu, na níž musejí řidiči 
dodržovat zákonné přestávky. Konečná zastáv
ka by se nacházela na prostranství mezi křižo
vatkou ulic Na Ostrohu a Jarní a křižovatkou ulic 
Matějská a Janákova.

NÁVRH 2: Zavedení linky 216  
na Bořislavku  
Nový autobus číslo 216 by jezdil po  trase Bo
řislavka – Sídliště Baba – Bořislavka. Řadil by 
se tedy mezi takzvané polookružní linky, které 
nemusejí mít konečnou zastávku pro krátko
dobé odstavení vozidla. Autobus by opět do

pravil lidi z  Baby na  metro A  a  tramvaje číslo 
5 a  20. Podle harmonogramu by jezdil každý 
pracovní den zhruba od 6 do 20 hodin v půlho
dinovém intervalu. Podle jízdního řádu by ráno 
a  od poledne navazoval na  linku 108 ve  smě
ru Střešovice a  Petřiny, v  odpolední špičce by 
ve  směru Sídliště Baba odjížděl krátce po  pří
jezdu linky 108 na  Bořislavku. O  víkendu by 
ovšem nejezdil.  

NÁVRH 3: Zavedení linky 216  
do Střešovic
Tato třetí varianta by zjednodušila dopravu 
na metro a tramvaj nejenobyvatelům Baby, ale 
také Hanspaulky při Šárecké ulici, kam zatím 
městská hromadná doprava nevede. Autobus 
by dovezl lidi do blízkosti tramvajové zastávky 
Thákurova, kde by mohli přesednout na  tram
vaje nebo dojít zhruba 400 metrů na stanici me
tra Dejvická. Dále by pokračoval ulicí Gymnasij
ní k  vozovně Střešovice, kde by se dalo opět 
přestoupit na  tramvaje číslo 1, 18 a  25 a  také 
na autobus 143 ve směru na Strahov, linku 149, 
která jede přes Strahov až na  Plzeňskou ulici 
a do Nových Butovic, na autobus 180 ve směru 
Nemocnice Motol, Řepy a Zličín. Linkou 184 by 
se odtud lidé dostali na Jihozápadní město. 
Tato poslední linka by také jezdila pouze 
ve všední den od rána do odpoledne v půlho
dinových intervalech.
 
Názor občanů radnici zajímá
Při rozhodování, kterou z  navržených variant 
zvolit, chce radnice zohlednit i  názor občanů. 
Na  adrese www.praha6.cz/baba.html se tak 

Telefon si dobijete 
třeba na Ladronce
SOLÁRNÍ DOBÍJECÍ STANICE, JAKÉ 
LZE UŽ BĚŽNĚ VIDĚT V NEW YORKU 
NEBO V EVROPSKÝCH MĚSTECH, 
BUDE MÍT JAKO PRVNÍ V ČECHÁCH 
I PRAHA 6. STANICE BUDOU DVĚ 
A BUDOU UMÍSTĚNY NA HRAD-
ČANSKÉ A NA LADRONCE POBLÍŽ 
DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ. 

„Vytipovali jsme místa, kde se pohybuje hodně 
lidí, kteří by mohli tuto službu ve veřejném pro
storu využít,“ říká místostarosta Martin Polách 
(ANO), který má kromě dopravy na starosti také 
veřejný prostor. Samotná dobíjecí stanice má 
elegantní design v podobě subtilního kovového 
sloupku a naráz ji může použít až šest lidí. Do
bíjet si mohou buď mobilní telefon, tablet nebo 
fotoaparát, a to rychlostí srovnatelnou s dobíje
ním ze zásuvky. Stojan má osm typů konekto
rů. Díky výkonným solárním panelům a vysoce 
odolné baterii bude možné dobíječku využívat 
24 hodin denně, pro plné nabití jsou potřeba 
pouhé čtyři hodiny slunečního svitu denně. Do
davatelem solární dobíjecí stanice NRG Street 
Charge je společnost HAGS Praha, která se za
bývá úpravou veřejných prostranství a zvítězila 
ve  výběrovém řízení. Praha 6 za  instalaci dvou 
stanic zaplatí 400 tisíc korun. 

KM

budou moci vyjádřit i lidé z dané lokality, který 
návrh by jim nejlépe vyhovoval. Anketa bude 
spuštěna 1. prosince a  potrvá až do  6. ledna 
2017. „Budeme se ptát na preference místních 
obyvatel. Vzhledem k tomu, že na základě jejich 
názoru dojde k rozhodnutí, je důležité, aby byla 
v  rámci možností zajištěna ověřitelnost hlasů. 
Účasnit by se měli pouze obyvatelé sídliště 
Baba, a proto nepůjde o anonymní anketu, ale 
hlasující musejí uvést rovněž svou adresu. Aby 
nedošlo ke zneužití, bude se hlasování ověřovat 
pomocí kódu. Ten každému účastníkovi přijde 
ve  formě SMS na  mobilní číslo, které zadá při 
vyplnění ankety,“ vysvětluje Jindřich Pinc, re
ferent pro participaci veřejnosti městské části 
Praha 6. 
Vyjádřit v  anketě se mohou i  obyvatelé, kte
ří si zavedení nové linky do  této lokality ne
přejí. Po  skončení hlasování bude anketa vy
hodnocena a  její výsledky zveřejněny v  lednu 
na stránkách městské části a v únorovém vydá
ní Šestky.  MK
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Předseda 
představenstva 
Českého 
Aeroholdingu 
Václav Řehoř  
CHCEME BÝT 
DOBRÝM SOUSEDEM 

Připravila Magdaléna Krajmerová / Foto: archiv

PRAŽSKÉ LETIŠTĚ SI V PŘÍŠTÍM 
ROCE PŘIPOMENE 80 LET OD ZA-
HÁJENÍ PROVOZU. BĚHEM OSLAV, 
KTERÉ POTRVAJÍ CELÝ ROK, DOJDE 
I NA OSUDY LIDÍ, KTEŘÍ SPOJI-
LI S TÍMTO MÍSTEM SVÉ ŽIVOTY. 
„CHCEME ZVEŘEJNIT PŘÍBĚHY RO-
DIN, KDY ZDE PRACOVALY A PRA-
CUJÍ CELÉ GENERACE, DĚLALI ZDE 
DĚDOVÉ, OTCOVÉ, MAMINKY I DĚTI, 
A KDYŽ TO SEČTEME, ZJISTÍME, ŽE 
DOHROMADY PRO NÁS ODPRA-
COVALI STO DVACET NEBO STO 
TŘICET LET,“ ŘÍKÁ VÁCLAV ŘEHOŘ, 
PŘEDSEDA PŘEDSTAVENSTVA ČES-
KÉHO  AEROHOLDINGU, POD KTERÝ 
LETIŠTĚ PRAHA PATŘÍ. 

K  letišti patří emoce. Pamatujete si, kdy jste 
poprvé letěl letadlem?
Datum ani rok si přesně nepamatuji, ale vím, kam 
a jak jsem letěl. Bylo to přes Moskvu do Dagestá
nu, kde jsem jako student s kamarády lezl po ho
rách u Kaspického moře. Musím přiznat, že si tu 
cestu letadlem vůbec nepamatuji…

Takže jste se do letadel nezamiloval hned při 
svém prvním letu? 
To přišlo o nějakých deset nebo patnáct let poz
ději, kdy jsem měl poprvé možnost sednout si 
do kabiny letadla a prohlédnout si ji. Začal jsem 
se zajímat, jak funguje letadlo a letiště. A práci ko
lem letadel zařadil mezi čtyři až pět zaměstnání, 
které jsem považoval za „sexy“.

Kdy přišla nabídka stát se předsedou před-
stavenstva společnosti Český Aeroholding, 
a vlastně tak řídit Letiště Václava Havla? 
Volali mi z  ministerstva financí, že pan ministr 
Babiš by se mnou rád probral záležitosti možné 
spolupráce. Setkali jsme se, nabídl mi místo, vše 
jsme probrali ve velmi krátké době a já si vzal ur
čitý čas na rozmyšlenou.

Dostal jste nabídku na práci snů a nepřijal jste 
ji hned? 
Je to tak, přijde vám práce snů a vy začnete pře
mýšlet, zda ji vzít. Přece jen je práce pro stát něco 
nového a nevíte, jak přesně vše bude fungovat. 
Ale po několika dnech jsem zavolal zpět, že bych 
se rád pobavil o detailech a panu ministrovi jsem 
řekl ano.

Podle vašeho názoru – letiště městské části 
Praha 6 více dává, nebo spíš komplikuje život? 
Myslím si, že vtahy jak mezi letištěm a Prahou  6, 
tak mezi dalšími městskými částmi a  obcemi 
ve  Středočeském kraji jsou vyrovnané. Když 
mluvím se starosty, také potvrzují, že naše vzta
hy jsou v pořádku. Letiště je tady od třicátých let 
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minulého století, když se otevřelo, byla to velká 
událost. Jak se Praha rozšiřuje, rozšiřují se i obce 
kolem něj. Myslím si, že kdo u letiště bydlí, musí 
mít k  němu určitý vztah, má ho rád a  má rád 
 letadla. 

Ti, kdo letadla tolik rádi nemají, si často stěžu-
jí na hluk, který prý kolem panuje… 
Zavedli jsme provozní postupy a  pravidla pro 
snižování hluku a aktivně motivujeme dopravce 
k používání letadel v lepší hlukové kategorii, což 
se nám daří. Zároveň když porovnáme rok 2008 
a současnost, tak máme přibližně o 42 tisíc vzletů 
a přistání méně. Společně s Prahou 6 každoročně 
vyhlašujeme soutěž o Nejtiššího dopravce. Tady 
musím pochválit společnost KLM, která zvítězila 
dvakrát za  sebou. Na  letišti hluk pečlivě moni
torujeme na  několika stálých i  mobilních stani
cích a jsme schopni určit, kdo kdy letěl, jak moc 
hlučný byl, jak se choval. Tyto údaje používáme 
i v rámci soutěže k určení pořadí dopravců, těm 
zodpovědným poděkujeme a  výherce odmění
me. Mimochodem, zde bych dodal, že kdo na té 
monitorovací stanici nebyl, nevěřil by, jak velký 
hluk dokáže udělat třeba zpěvný pták, který se 
usadí kousek od  vás, oproti přistávajícímu leta
dlu, které vám letí vysoko nad hlavou. 

Zmínil jste se, že od roku 2008 jste na Letišti 
Václava Havla zaznamenali o  42 tisíc vzletů 
a  přistání méně. Měla jsem pocit, že vytíže-
nost pražského letiště roste, stejně jako počet 
přepravených lidí.
To se nevylučuje. Ano, máme více cestujících, 
a přesto vzletů a přistání výrazně ubylo. Podpo
rujeme letecké společnosti, aby do  Prahy létaly 
většími letadly, čímž se snižuje počet vzletů a při
stání, a  tedy i hluk. Navíc větší letadla zpravidla 
bývají modernější a vývoj leteckých motorů jde 
také velmi dopředu, proto jsou stále tišší a tišší.

Hluk však není to jediné, co může vadit lidem 
kolem. Co třeba kvalita vzduchu? 
Zde bych uvedl jeden příklad: málokdo ví, že 
na  letišti chováme včely, které samozřejmě dá
vají med, ale zároveň díky analýze pylu a medu 
máme dobrý přehled o stavu životního prostředí 
v  okolí. Výsledky jsou velmi dobré, náš med se 
umístil mezi dvěma stovkami nejlepších v  Čes
ké republice. Pokud by bylo okolí, louky a květy 
zamořené, asi by se něco podobného nestalo. 
A  v  environmentálních projektech jdeme ještě 
dál, nejenže podporujeme ekologickou výchovu 
žáků čtvrtých a pátých tříd na základních školách, 
ale letos jsme třeba poprvé na letišti využili ovce, 
které fungovaly jako bezpečné a ekologické se
kačky. Zavádíme také řadu změn s  cílem snížit 
emise, od roku 2010 se nám podařilo snížit uhlí
kovou stopu již o osm procent.

Sice jsou letadla ohleduplnější ke svému oko-
lí, ovšem nemůže to změnit fakt, že s klesají-

cími cenami letenek přibývá pasažérů, a  tím 
i letů. Nehrozí i v Praze, že zde brzy napočítáte 
opět o těch 42 tisíc vzletů a přistání více? 
Zatím to takto dlouhodobě nemůžeme odhad
nout, ale že cestujících přibývat bude, na  to in
frastrukturu letiště připravujeme. A i když se do
staneme na stejný počet letadel jako v roce 2008, 
rozhodně nemusejí být dopady na okolí totožné. 
Záleží i na skladbě letadel, vývoj jde velmi rychle 
dopředu a předpokládáme, že letadla budou stá
le tišší a úspornější.

Jaká je vlastně kapacita Letiště Václava Havla 
a kolik cestujících tudy projde letos? 
Pokud se budeme bavit o  kapacitě terminálů, 
ta činí zhruba patnáct milionů cestujících ročně. 
Letos předpokládáme kolem třinácti milionů, 
uvidíme, jaký bude konec roku a zda tuto hranici 
pokoříme. V každém případě dosáhneme na his
torický rekord. V příštím roce pak odhadujeme, že 
odbavíme okolo 13,5 milionu cestujících. 

Bude-li takový nárůst pokračovat, v roce 2020 
se kapacita naplní. Co se stane pak? 
Zda se nám podaří dosáhnout tohoto čísla, to 
záleží hodně i na tom, jak budou cestovat Češi. 
Předpokládáme, že jak poroste naše životní 
úroveň, budeme cestovat více. Jen pro srovná
ní, v současnosti cestujeme v průměru 0,55krát 
za  rok, zatímco třeba obyvatelé Rakouska 
1,2krát. Lze předpokládat, že budouli mít lidé 
více peněz, k  letní dovolené poletí i  na  zimní, 
přidají třeba eurovíkendy. Je pravda, že větší 
letadla nebo nabídky nízkonákladových společ
ností zlevňují letenky a umožňují dnes cestovat 
i  lidem, kteří si to dříve dovolit nemohli. Druhý 
moment, na  kterém závisí, zda dosáhneme 
této kapacity, je vývoj turistiky. Česká republika 
a Praha patří k nejžádanějším lokalitám v Evropě 
i ve světě, jsou vnímány jako bezpečné a doufej
me, že to vydrží co nejdéle a  ta atraktivita pro 
turisty nám zůstane. 

Co se stane, až kapacita přestane stačit? 
Do té doby budeme muset hodně zainvestovat, 
abychom ji zvýšili. Už nyní na Terminálu 1 rozši
řujeme přepážky na pasovou kontrolu, aby lidé, 
kteří odlétají mimo Schengenský prostor třeba 
do Velké Británie, do Číny, USA či Izraele, byli od
baveni rychleji a nemuseli dlouho čekat ve fron
tě. Na Terminálu 2 bychom chtěli do  léta zvýšit 
kapacitu stanoviště bezpečnostní kontroly. A pak 
budeme muset postupně investovat do rozšíření 
terminálu tak, aby se kapacita zvýšila na 21 milio
nů cestujících ročně, což bude kapacita dráhové
ho systému po výstavbě paralelní dráhy. 

Mezi plány na rozšíření tedy patří i stavba pa-
ralelní dráhy? S jejím umístěním se počítalo již 
při tvorbě územních plánů od šedesátých let 
minulého století a padesát let se letiště obe-
šlo bez ní…

Jsem rád, že ten záměr tady existuje, protože 
z  dlouhodobého hlediska je stavba paralelní 
dráhy pro hlavní české letiště nezbytná. Předpo
kládáme, že podle vývoje v oblasti cestování se 
v roce 2019 budeme rozhodovat o zahájení stav
by. Realizace pak potrvá čtyři nebo pět let. Bude
li tedy dostatek cestujících, v  roce 2024 nebo 
2025 by se už mohlo létat i z paralelní dráhy. 

Nebojíte se, že stavbu zbrzdí protesty a nega-
tivní reakce lidí z okolí? 
Už bylo řečeno, že poloha dráhy byla napláno
vána před desítkami let, kdy tolik lidí kolem le
tiště ještě nebydlelo. My jsme před veřejným 
projednáváním EIA navštívili všechny dotčené 
oblasti a vedli jsme s obyvateli otevřený dialog 
a  i  nadále jsme připraveni vést diskusi o  vlivu 
dráhy na okolí. Jen bych zde připomenul, že urči
té negativní dopady související se zprovozněním 
dráhy se mohou dotknout zhruba 15 až 20 tisí
ců lidí ve směru na Suchdol, Lysolaje, Nebušice 
a v opačném směru na Hostivice. Na druhé stra
ně se díky utlumení provozu na vedlejší dráze vý
razně uleví asi 200 tisícům obyvatel v hustě osíd
lených částech Prahy a  Kladenska. Negativních 
vlivů na okolí bych se neobával. Obyvatelé seve
rozápadního okraje Prahy se sice přiblíží k dráze 
o  tisíc pět set metrů, ovšem letadla zde budou 
primárně přistávat, což je z hlediska hluku menší 
zátěž. V  noci navíc bude tato dráha mimo pro
voz. Vedle toho je zde velmi pozitivní efekt sou
visející s vývojem letecké techniky v posledních 
letech a posunem směrem k výrazně tišším tech
nologiím motorů letadel, jako je tomu například 
i u největšího letadla Airbus A380.

Jaké jsou nejčastější nepravdy, které o stavbě 
této dráhy slýcháváte? 
Především to, že druhá, paralelní dráha není po
třeba. Ona je však pro rozvoj letiště nevyhnutelná 
a situaci na letišti i v jeho okolí značně zlepší, což 
se týká i velké části Prahy 6. Často se obyvatelé 
Prahy 6 bojí, že jim nově budou létat letadla pří
mo nad hlavou, což také není pravda, protože 
jejich trať nepovede přímo nad hustě osídlenými 
oblastmi vaší městské části tak, jako je tomu při 
provozu na vedlejší dráze.

V jakém stadiu příprav se nyní stavba druhé 
dráhy nachází?
My jsme podali žádost o prodloužení stanoviska 
ke  studii EIA, která vyhodnocuje vliv na  životní 
prostředí, to jsme již získali v minulosti. Nyní pro
bíhají další kroky v přípravě projektu.
 
Stále není uspokojivě vyřešena doprava lidí 
z  centra Prahy na  letiště a  s  jeho rozvojem 
bude tento problém stále větší a větší. Jakou 
variantu byste preferoval vy? 
Já mám jasno, a to jsem měl i dříve, že na letiště 
musí vést vlak nebo metro. Varianta metra, kte
ré bylo podle mě nesmyslně zahnuto do Moto
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la, už není možná, nyní je to tedy vlak. Preferuji 
variantu začít co nejdříve stavět dráhu na  trase 
Velesavín – Dlouhá míle a dále na Letiště Václava 
Havla Praha. Tak dostaneme dvacet jedna pro
cent lidí, kteří nyní cestují přeplněnými autobusy 
a ve špičkách se do nich často ani nedostanou, 
do vlaku. Na Veleslavíně by pak turisté přestoupili 
na metro a Praha by se tím stala jedním z nejlé
pe napojených měst na letiště v Evropě. Protože 
nevím, že by se někde jinde povedlo, aby se turis
té dostali do centra města za přibližně dvě eura 
a dobu kratší než půl hodiny, a to včetně přestu
pu na metro. A pokud mohu vyslovit svůj názor, 
přímo se nabízí, aby na Dlouhé míli vzniklo velké 
záchytné parkoviště, které hlavní město potřebu
je, kde by lidé odstavili svá auta a dále jeli vlakem 
či metrem.

Přinese rozvoj letiště Praze i  více pracovních 
míst a příležitostí? 
Už v  letošním roce jsme přibírali přes tři sta pa
desát lidí a spolu s nárůsty cestujících a rozvojem 
letiště určitě musíme plánovat i  nábor dalších 
zaměstnanců. Jsme hodnoceni v žebříčcích jako 
jeden z nejžádanějších zaměstnavatelů v naší ob
lasti a velmi si zakládáme na tom, abychom byli 
prémiovým zaměstnavatelem. Mimo jiné si zjiš
ťujeme, jak jsou hodnoceni lidé na  podobných 
pozicích v okolí, a snažíme se je zaplatit více. Za

slouží si to, protože práce na  letišti je náročněj
ší a  preciznější. Navíc nabízíme velmi zajímavé 
zaměstnanecké benefity. A  také jsem přesvěd
čen, že práce na letišti má velký přínos pro okolí, 
s nímž se o své zisky dělíme.

Říkáte, že se s okolím dělíte o své zisky. Jak?
Nejen s Prahou 6, ale se všemi okolními obcemi 
a  městskými částmi chceme mít dobré soused
ské vztahy, a proto podporujeme různé společné 
projekty. Od  roku 2005 už jsme podpořili stov
ky projektů celkovou částkou přes 350 milionů 
korun. V  roce 2005 jsme začali s  programem, 
který nese název Žijeme zde společně a  je za
měřený na  projekty ke  zlepšení životního pro
středí. V jeho rámci jsme celkem věnovali Praze 
6 už 44 milionů korun. O dva roky později jsme 
zavedli druhý program, kterému říkáme Dobré 
sousedství. Ten zase podporuje veřejně prospěš
nou činnost a  tady jsme Praze 6 zatím pomohli 
částkou kolem 5,5 milionů korun. Dalším zajíma
vým projektem vytvořeným přímo pro Prahu 6 
je program Open World, který slouží k podpoře 
jazykové vybavenosti, každoročně totiž přispívá
me na jazykové pobyty v zahraničí dětem na va
šich základních školách. Podpořili jsme je už 36 
miliony a věříme, že dětem znalost jazyků otevře 
mnohé dveře. A když budou dobře mluvit anglic
ky, mohou jednou pracovat u nás.

Plánujete, že byste nabídku programů v  bu-
doucnu ještě rozšířili? 
Určitě o  tom uvažujeme a  bavíme se s  vašimi 
zastupiteli o  dalších projektech. Letos se třeba 
naši zaměstnanci zapojili do takzvaného dobro
volnického dne. Uvolnili jsme je z práce a vypla
tili jim mzdu za dny, kdy dobrovolně pomáhali 
v různých zařízeních. Ve vaší městské části jsme 
třeba zavítali do Domova svaté Rodiny, kde žijí 
lidé s mentálním a kombinovaným postižením, 
nebo do  rehabilitačního centra pro nevidomé 
na Dědině. Obvykle pomáháme s pracemi, jako 
je malování, natírání, podzimní či jarní úklid 
a podobně.

Blíží se Vánoce. Jak probíhá zpravidla Štědrý 
den na letišti? 
Stejně jako v nemocnicích, na nádražích či v ji
ných nepřetržitých provozech. Všichni se sto
procentně soustředí na  svou práci. Vypadá to, 
že i na Štědrý den a o Vánocích tu bude panovat 
velký provoz. Spousta lidí přilétá ještě dopo
ledne domů slavit svátky, k  tomu se přidávají 
cizinci, kteří k nám jedou trávit Vánoce. V halách 
je výzdoba ve  stylu tradičních Vánoc a  přímo 
na  Štědrý den chystáme i  nějaké překvapení 
pro cestující. Já budu zde, projdu si letiště a po
děkuji zaměstnancům, se kterými se nestihnu 
potkat dříve.

Václav Řehoř
–  předsedou představenstva společnosti 

Český Aeroholding je od července 2014 
–  vystudoval ČZU v Praze, kde získal 

i doktorát se zaměřením na ekonomiku 
a řízení podniku

–  Na PIBS při VŠE v Praze/The Manchester 
Metropolitan University absolvoval MBA

–  během své pracovní kariéry působil 
na různých pozicích ve společnostech 
v ČR, Velké Británii a v Kanadě
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Přijďte na Vánoční bazááár a pomozte 
znevýhodněným dětem
JIŽ 4. ROČNÍK KULTURNĚ CHARI-
TATIVNÍHO VÁNOČNÍHO BAZÁÁÁ-
RU POŘÁDÁ V DIVADLE SEMAFOR 
16. A 17. PROSINCE 2016 NADAČNÍ 
FOND ŠESTÝ SMYSL. SOUČÁSTÍ TÉTO 
AKCE JE JIŽ TRADIČNĚ TAKÉ PRODEJ 
PŘEDMĚTŮ Z DOBROČINNÉ SBÍRKY, 
DO KTERÉ MŮŽETE PŘISPĚT I VY. VY-
TVOŘÍTE TÍM HEZKÉ VÁNOCE ZNEVÝ-
HODNĚNÝM DĚTEM Z PRAHY 6. 

Tato charitativní akce je skvělou příležitostí, jak 
si udělat v bytě pořádek a zároveň získat krás
né vánoční dárky. Jak na to? Porozhlédněte se 
doma, zda děti neodrostly oblečení nebo spor
tovnímu vybavení, které stále zůstává pěkné, či 
jestli je již neomrzely hezké hračky. Možná při 
předvánočním gruntování narazíte na  odlože
né dárky, které neodpovídají vašemu vkusu, 
nebo na předměty, přístroje či dekorace, které 
se vám nehodí, nepoužíváte je, ale někomu 
mohou udělat radost. Všechny tyto věci přines
te v sobotu 10. prosince a v neděli 11. prosince 
od 14 do 18 hodin k zadnímu vchodu TJ SOKOL 

Dejvice, který se nachází na adrese Dejvická 2. 
Ještě poslouží dobré věci. 

Vánoční bazááár v SEMAFORU
Týden před Vánocemi, v  pátek 16. prosince 
od  15 hodin nebo v  sobotu 17. prosince už 
od 10 hodin, zapomeňte, že nic nestíháte, a při
jďte do  divadla SEMAFOR. Pohodovou před
vánoční atmosféru vám pomůže nastartovat 
bohatý program, který připravil Nadační fond 
Šestý smysl jako poděkování za vaši účast a po
moc dětem.  Z darovaných věcí bude připraven 
Vánoční bazááár, na němž můžete objevit dár
ky, které jinde neseženete, a  díky bohatému 
programu zapomenete na ruch a stres panující 
mimo divadlo. A  hlavně koupí zboží v  bazaru 
pomůžete znevýhodněným dětem z  Prahy 6. 
V  pátek odpoledne uslyšíte krásné vánoční 
i  jiné populární písně v podání vokálního sou
boru Lucky Voice Band, večer proběhne v  ta
nečním rytmu skupiny Jan Vytásek & Co.
Nemusíte se obávat, že když přijdete na  Vá
noční bazááár až v sobotu 17. prosince, už zde 
nebude co koupit. Pořadatelé totiž zboží po
stupně doplňují, aby se dostalo na každého zá

KOMU POMÁHÁME?
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I  LETOS NADAČNÍ FOND VYBÍRAL 
ADRESÁTY POMOCI SPOLEČNĚ 
S PRACOVNICEMI MĚSTSKÉ ČÁSTI 
PRAHA 6. VOLBA PADLA NA DĚTI, 
KTERÉ ŽIJÍ V PERMANENTNÍ 
CHUDOBĚ A STATEČNĚ SE PEROU 
S NEPŘÍZNÍ OSUDU. VÁNOČNÍ 
DÁRKY JIM SNAD POMOHOU ALE-
SPOŇ NA CHVÍLI ZAPOMENOUT 
NA EXISTENČNÍ STAROSTI.

Osmiletá PAVLÍNKA má za  sebou vážnou 
operaci plic, trpí epilepsií a  je často nemoc
ná, protože bydlí v  nevyhovujícím, vlhkém 
bytě. Je ale statečná a ve škole má vynikající 
výsledky. Žije jen s  maminkou, která vzhle
dem k péči o dceru dostává pouze zkrácené 
pracovní úvazky. Na  živobytí mají jen mini
mum financí, protože otec zemřel před svým 
zapsáním do rodného listu.  

KATEŘINĚ je devět let, žije jen se svou mat
kou, která se snaží chodit do více zaměstnání, 
aby dceru a sebe uživila a udržela současné 
bydlení. Katka se dobře učí, je chytrá a  vše 
ji zajímá. Její otec je ve  vězení, ale o  rodi

nu nikdy neměl zájem a  peníze neposílal. 
 Rozpočet mají velmi omezený, protože splá
cejí pohledávky ještě z  doby, než se děvče 
narodilo.

Pětiletý MATYAS žije v  pěstounské péči své 
babičky. Když mu byl rok, opustila ho matka 
a vrátila se k užívání návykových látek, o syna 
se nezajímá. Veškerou péči o dítě převzala ba
bička, která má jako příjem invalidní důchod 
a  přídavky na  svou devítiletou dceru. Na  zá
kladě doporučení městské části Praha 6 soud 
schválil pěstounskou péči babičky a díky tomu 
má Matyas alespoň základní zabezpečení.
 
Čtrnáctiletá KRISTÝNA žije pouze s  mat
kou ve  velmi chudých podmínkách. Chodí 
do  osmé třídy, kterou úspěšně zvládá, je 
velmi milá, přátelská a  ochotně pomáhá 
spolužákům. Nemá jednoduchý život. Zažila 
problémy maminky s alkoholem i psychikou. 
Naštěstí se matce daří péči zvládat a pracuje 
dlouhodobě v nemocnici. Nelehkou finanční 
situaci ale řešila úvěry, které ji následně vedly 
k  vyhlášení osobního bankrotu. Tuto situaci 
se snaží řešit.  

MK

jemce. Druhý den se prodejní prostory otevírají 
již v 10 hodin, odpoledne pobaví děti pohádko
ví pišlíci v podání známých osobností. Navečer 
se všichni budou moci zaposlouchat do  krás
ných melodií Adriana T. Bella nebo si vychutnat 
nevšední akustický koncert Michala Hrůzy. Zá
věr bude tradičně patřit členovi hudební skupi
ny Tata/Bojs Mardošovi. Ten již potřetí v roli DJ 
připravil naprosto unikátní Silent Party. V prů
běhu obou dnů bude připraven dětský koutek 
s hlídáním a výtvarnými dílničkami. Další infor
mace o činnosti Nadačního fondu Šestý smysl 
najdete na www.nfsestysmysl.cz.

Zapište si do diáře
   10. a 11. 12. od 14 do 18 hodin – dobročin

ná sbírka předmětů, zadní vchod TJ SOKOL 
Dejvice, na adrese Dejvická 2.

  16. 12. od 15 do 22 hodin a 17. 12. od 10 
do 24 hodin – Vánoční bazááár 2016 v Diva
dle SEMAFOR. 

MK

LÉČEBNA DLOUHODOBĚ NEMOCNÝCH 
V PRAZE 6
Příspěvková organizace MČ Praha 6 přijme:
registrovanou zdravotní sestru na plný 
i zkrácený úvazek do směnného provozu
• možnost získání služebního bytu
• plat dle platných platových tabulek
• po zkušební době osobní ohodnocení
• příspěvek z FKSP na dovolenou
• týden dovolené navíc

NÁSTUP MOŽNÝ IHNED !



Praha 6 vyčlenila z rozpočtu 5 milionů korun
na úpravy veřejných prostranství. 

Chcete rozhodnout, kam tyto peníze půjdou?
Své návrhy můžete odevzdat do 16. 1. 2017

www.praha6.cz/mamnapad 
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Poctu Havlovi uzavře filmový maratón
DVOUDENNÍM FILMOVÝM MARA-
TÓNEM V NÁRODNÍ TECHNICKÉ 
KNIHOVNĚ VYVRCHOLÍ PROJEKT 
POCTA VÁCLAVU HAVLOVI, KTE-
RÝ NA POČEST NEDOŽITÝCH 80. 
NAROZENIN PREZIDENTA VÁCLA-
VA HAVLA PŘIPRAVILA PRAHA 6, 
KNIHOVNA VÁCLAVA HAVLA A SPO-
LEČNOST POST BELLUM. VSTUP JE 
PRO VEŘEJNOST ZDARMA.
Jedná se o mimořádnou přehlídku autentických 
pohledů nejen na  Václava Havla, dramatika, 
politického vězně, prezidenta a  občana, jehož 
život a dílo dokáže stále inspirovat s neočeká
vanou naléhavostí, ale skrze něj i na nedávnou 
českou a  československou historii, kterou stojí 
za  to připomenout. Filmový maratón se koná 
ve spolupráci s Českou televizí, partnerem oslav 
Havel@80.
Dramaturgie nabídne filmy a  dokumenty reži
sérů Michala Hýbka, Petra Jančárka, Miroslava 
Janka, Pavla Kouteckého, Krystyny Krauze, An
dreje Kroba, Jana Němce, Jana Nováka, Andrey 
Sedláčkové, Olgy Sommerové, ale i samotného 
Václava Havla. Diváci se mohou těšit i  na  za

jímavosti v  podobě vystoupení Václava Havla 
v Československé televizi k sebeobětování Jana 
Palacha v lednu 1969, rozhovor pořízený s disi
dentem Havlem na  lůžku Nemocnice Na Fran
tišku 28. října 1989 a  dosud nepublikovaný 
sestřih z  první cesty prezidenta Václava Havla 
do Severočeského kraje v únoru 1990.

PROGRAM / NÁRODNÍ TECHNICKÁ 
KNIHOVNA, BALLINGŮV SÁL

Pátek 16. 12. 17–02 hod. DISIDENT
17:00  Vystoupení VH k oběti Jana Palacha, 

ČST 1969
  V zajetí železné opony;  

Vězeň č. 9658, ČT
  Dopisy Olze, režie: Michal Hýbek,  

OVJ, 1986
18:00  Samizdat, část o Edici Expedice,  

režie: Andrej Krob
19:05  Fenomén Hrádeček,  

režie: Andrej Krob, 2008
20:10  A znovu Žebrácká opera,  

režie: Olga Sommerová, 1996
21:15  Občan Havel přikuluje,  

režie: Jan Novák, 2009

22:35 Náš Vašek, režie: Krystyna Krauze, 2013
23:40 Olga, režie: Miroslav Janek, 2014
01:15 Praha 28. října 1989, MTV 1989

Sobota 17. 12. 10–17.30 hod.  PREZIDENT
10:00  Cesta do severních Čech,  

režie: Jan Voráč, 1990
10:30  Václav Havel, Praha-Hrad II.,  

režie: Petr Jančárek, 2012
11:35  Občan Havel, režie: Pavel Koutecký /

Miroslav Janek, 2007 
13:50  Srdce nad Hradem,  

režie: Jan Němec, 2007
14:45  Život podle Václava Havla,  

režie: Andrea Sedláčková, 2014
16:00 Odcházení, režie: Václav Havel, 2011

Změna programu vyhrazena, časy projekcí jsou 
orientační, přestávky mezi filmy minimální.

KM

PŘEDSTAVITEL POSTAVIČKY HELE 
OTA JIRÁK Z OBLÍBENÉHO DĚTSKÉ-
HO POŘADU STUDIO KAMARÁD  
ZAHÁJÍ VÝSTAVU OBRAZŮ SVÉHO 
STVOŘITELE STANISLAVA HOLÉHO. 
Vernisáž se uskuteční 5. prosince v  16.30 hod. 
ve  Skleněném paláci na  nám. Svobody a  jsou 
na ni zvány nejen děti, ale i jejich rodiče, kteří si 
tak mohou zavzpomínat na chvíle, kdy je „jůhe
láci“ provázeli jejich dětstvím. Vystavené budou 
originální loutky Jů, Hele, Mufa, Haryho Šoume
na, Tryskomyši, Šamšuly, Kohouta Edy a několik 
prostorových objektů z televizního studia, které 
Holý vytvořil.
Výstava za výlohou „Skleňáku“ představí malou 
ukázku z rozsáhlého díla Stanislava Holého pro 
děti. Vychází především z autorských knih Pro
cházky pana Pipa, Námluvy pana Pipa, Jů, Hele, 
pondělí a výtvarného řešení interaktivních pa
vilonů pro děti realizovaného autorem v  80. 
le tech v  kanadském Montrealu a  japonském 
Tokiu. Na tomto základu vznikl v roce 1981 pro
jekt České televize Studio Kamarád, který s ma
lou přestávkou mohou děti sledovat dodnes.
Dílo Stanislava Holého (1943–1998) charakte

Studio kamarád bude ve Skleňáku, 
výstavu pro děti zahájí  Hele

rizuje barevnost, poetičnost a osobitý rukopis. 
Věnoval se kreslenému humoru s  výrazným 
filozofickým podtextem, lyrickým rukopisem 
a  jasnou, radostnou barevností. Hrdinou jeho 
humoru publikovaného v  časopisech i  knižně 
byla postava pana Pipa, který glosoval součas
né dění ve světě. Holý se věnoval i volné tvorbě, 
pravidelně vystavoval doma i  v  zahraničí. Vý
tvarně zpracoval pavilon dlouhodobě nemoc

ných dětí v  pražské Thomayerově nemocnici. 
Výstavu ve spolupráci s Prahou 6 připravila Ma
rie Holá s podporou České televize. KM

Charitativní koncert pro 
Domov svaté Rodiny
Koncert Mosty se uskuteční 6. prosince 2016 
v 18 hodin ve vojenském kostele sv. Jana Nepo
muckého. Hlavním pořadatelem je GGArtpro
dukce šansoniérky Zlatky Bartoškové. Zlatka 
Bartošková pořádá koncerty tohoto typu pra
videlně a v  letošním roce se rozhodla věnovat 
výtěžek ze vstupného domovu, který pečuje 
o mentálně postižené. Více informací na www.
domovsvaterodiny.cz.  red
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Tatran slavil zlaté 
čtvrtstoletí 

Unikátní koncert v NTK

PRAHA 6 NEMÁ ÚSPĚŠNĚJŠÍHO REPREZENTANTA 
NA SPORTOVNÍM POLI, NEŽ JSOU FLORBALISTÉ TAT-
RANU STŘEŠOVICE. HISTORICKY SUVERÉNNĚ NEJLEPŠÍ 
KLUB DOMÁCÍ FLORBALOVÉ SCÉNY OSLAVIL 17. LISTO-
PADU PLNÉ ČTVRTSTOLETÍ SVÉ ČINNOSTI. 

Za tu dobu posbíral 16 titulů mezi muži, 5 mezi ženami a juniory, 6 v ka
tegorii juniorek a 2 vybojovali jeho vozíčkáři. Od začátku existence klubu 
jsou jeho hráči navíc pilíři národního týmu a v roce 2004 mu pomohli zatím 
k největšímu mezinárodnímu úspěchu – stříbrným medailím na mistrov
ství světa mužů. 
Prezident Martin Vaculík přivítal na  střešovických oslavách také starostu 
Prahy 6 Ondřeje Koláře a společně dekorovali padesátku legend z historie 
a současnosti klubu, které vytvořily skutečně reprezentativní společnost, 
uvedenou do  tatranské síně slávy. „Datum 17. listopadu nebylo zvoleno 
náhodou. Právě v tento den v roce 1989 jsme si na Národní třídě vybojovali 
zpět naši svobodu, která velkou měrou přispěla k tomu, že jsme o pár let 
později mohli přivést do Prahy první florbalky a nastartovat tu nový sport 
a novou éru,“ uvedl při proslovu Vaculík. 
Na jubileum, jehož součástí byla bohatá výstava nebo zápas proti vedou
címu týmu ligy Mladé Boleslavi, zavítalo více než 800 lidí včetně zhruba 
tří stovek školáků. Ti tak ukázali, že Tatran nemá jen skvělou minulost, ale 
i nadějnou budoucnost.  re

Několik stovek návštěvníků si nenechalo ujít 17. listopadu v  Národní 
technické knihovně skoro dvouhodinový koncert Salome, na němž za
zněly písně Karla Kryla upravené nejen pro zpěv a kytaru, ale i klarinet 
a harfu a za doprovodu Symfonického orchestru Pražské konzervatoře 
pod taktovkou dirigentky Miriam Němcové. Akce se konala v rámci pro
jektu Pocta Václavu Havlovi.  MK

10. 12. v NTK v 18.00 

www.musicagency.cz

Pod záštitou Václava Hudečka a za štědré podpory městské části Praha 6.

Každý měsíc v Národní technické knihovně, vždy v sobotu v 18 hodin. 
Vždy zdarma.

Z HVĚZDIČEK ROSTOU HVĚZDY 

Vánoce, Vánoce přicházejí
10. 12.

Mladí hudebníci, herci a tanečníci Mezinárodní konzervatoře 
Praha s vánoční nadílkou.

Vánoce přicházejí
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GENERAL

Je to možné?

Menší byt za větší bez 
doplatku? 

U nás to možné je!
*Klientka vyměnila byt 2+1, 56 m2 v Dejvicích 

v ceně: 4.29 mil. Kč za byt 3+kk+park. stání, 85 m2 
v Horoměřicích (10 min. na M Bořislavka) 

v ceně: 4,19 mil. Kč. 

Zeptejte se nás na Vaše 
možnosti. Celou transakci 

vyřídíme za Vás. 

tel.: 604 271 207 
general@century21.cz 
CENTURY 21 General 
Bělohorská 167, Praha 

 
Odhad 

nemovitostí 
ZDARMA

INZERCE
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KULTURA A VOLNÝ ČAS

Zázrak Vánoc 
a Ježíškova dílna
PROGRAM PRO RODINY S DĚTMI VE SKLENĚNÉM PALÁCI  

17.–21. 12. DENNĚ OD 8 DO 18 HOD.

Adventní stezka všemi smysly přinese příběh z  Betléma, svatou Lucii, 
svatou Barboru, ale i svatého Mikuláše a tradice s nimi spojené. „Dětem 
i dospělým umožníme přivonět i naslouchat českým zvykům a tradicím 
Vánoc, ale i  přírody kolem nás. Co půjde, budou moci také ochutnat.. 
Návštěvníci obdrží hrací kartu s kvízy, hádankami, šiframi a doplňovač
kami, která je provede stezkou a výzvou, kolik toho o své zemi a tradicích 
vědí, jak dobře znají příběh betlémský a svaté z českého kalendáře,“ říká 
Helena Neumannová z Creative World, který Vánoce ve Skleňáku ve spo
lupráci s Prahou 6 pořádá. Návštěvníky bude programem provázet anděl 
nebo zimní víla. Z krásných dekorativních předmětů i přírodnin za skvělé 
ceny si bude možné vyrobit adventní věnec, koš či truhlík dle vlastí fan

tazie. Magickým klíčem si zájemci mohou odemknout adventní kalen
dář s překvapením – dárečky z českých farem. V adventních truhlách děti 
najdou vánoční poklad v podobě drahokamů a zlata. Patrony akce jsou 
místostarosta Jaromír Vaculík a místostarostka Eva Smutná.  KM

Vlastivědné vycházky
10. 12. Břevnovem podle Brusnice. Při procházce budeme sledovat údolí 
potoka Brusnice. U pramene v pavilonu Vojtěška si připomeneme historii za
ložení břevnovského kláštera, okolo markétských rybníků budeme pokračo
vat místy, kde ještě do poloviny 20. století stála vlastní ves Břevnov, a podél 
Brusnice dojdeme k dalším usedlostem – zámečku Kajetánka s krásně upra
veným parkem, Petynce, Šlajferce a Malovance. Připomeneme si ve své době 
slavný secesní břevnovský „mrakodrap“ i blízkou pozoruhodnou polygonální 
kapli Panny Marie Kajetánské. Sraz ve 14.00  na stanici tramvaje 22, 25 Břev
novský klášter. Vstupné 60/50, průvodkyně  J. Škochová.  
17. 12. Perníkový betlém. Při vycházce navštívíme kostel sv. Matěje, pro
hlédneme si sbírku betlémů, včetně mimořádného perníkového. Kromě 
toho si připomeneme tradici poutí ke sv. Matěji, vzpomeneme na některé 
významné osobnosti uložené na místním hřbitově, ale i na vily a usedlosti 
v blízkém okolí. Sraz ve 14.00 na zastávce autobusu č. 131 U Matěje. Vstupné 
60/50 Kč, průvodkyně L. Prokůpková.  red 

Velká vánoční dílna 
Spolek Živé město pořádá v  neděli  
11. prosince od 13  do 18 hodin již tradič
ní Velkou vánoční dílnu v kulturním cen
tru Klubovna v ulici Generála Píky v Dej
vicích. Akce je určena dospělým i dětem 
s  doprovodem. Návštěvníci se můžou 
těšit jak na  vyrábění dárků a  dekorací, 
tak na fotokoutek, odkud si odnesou ori
ginální novoročenku. Vstup je zdarma, 
na  jednotlivých workshopech se budou vybírat příspěvky na  mate
riál. Výjimečně bude v tento den v provozu i zahradní sauna. Více info 
na www.zivemesto.cz/akce.  MK

Dejvické má novou hru
DO SVÉ JUBILEJNÍ SEZÓNY (V ŘÍJNU DIVADLO OSLAVILO 
ČTVRT STOLETÍ EXISTENCE) VSTUPUJE DEJVICKÉ 
DIVADLO NOVOU INSCENACÍ INTERVIEW. PRO DĚTI 
PŘIPRAVILO POHÁDKY, MIKULÁŠSKOU A ČERTOVSKÉ 
DÍLNY V ANTI.KVARIÁTU.

V hlavních rolích hry Theodora Holmana o konfrontaci dvou lidí, dvou poh
laví a dvou světů se představí Veronika Khek Kubařová a Jaroslav Plesl. Re
žie Interview se ujal jejich herecký kolega Martin Myšička, jenž do  tvůrčího 
týmu přizval scénografa Dádu Němečka, který navrhl scénu už k Myšičkově 
první režii v DD (Krajina se zbraní), kostýmní výtvarnici Katarínu Hollou, hu
debníka Matěje Kroupu a dramaturgyni Evu Sukovou. Premiéra je 3. pro
since. 
Mikuláš se svým tradičním doprovodem přijde do  divadelního kulturní
ho klubu Anti.kvariát po pohádkovém představení Kvak a Žbluňk jsou ka
marádi, které se koná 4. 12. od 15 hod. Čertovská výtvarná dílna pro děti 
i rodiče je připravena po představení 18. 12. od 15 hod. Divadelní soubor 
Ujeto bude hrát komedii Jak topič čerta napálil, na motivy pohádky Lubo
še Vydry vydané ve sborníku undergroundových pohádek Čertovo kopyto. 
 KM

Skauti přinesou světlo z Betléma 
Dne 23. prosince se skauti z Hanspaulky již popáté vydají do ulic Prahy 6, 
aby lidem přinesli Betlémské světlo, symbol Vánoc. Lidé si mohou svíčky 
či lampy rozsvítit světlem z Betléma v uvedený den na následujících mís
tech: 16:30 Han spaulka (před Tescem), 16:45 Duchoslávka (Pernikářka 
– u  kaple sv. Michala), 17:20 Hadovka (v  parku pod panelákem), 17:40 
Ořechovka (u kina). Poprvé zveme veřejnost k zpěvu koled na zastávku 
u Kaple archanděla Michaela.  red
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje autorské texty spolků a iniciativ Prahy 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze 
článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ Praha 6, odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy.

1. Tunel Blanka měl být zprovozněn až po  do
končení silničního okruhu. Tím by nedocházelo 
k zácpám na výjezdech. 
2. Metro mělo být zprovozněno až po  moder
nizaci železnice na Kladno a letiště a dokončení 
P+R a terminálu busů na Dlouhé míli. Synergický 
efekt měl zlepšit životní prostředí v Praze.
3. Do Veleslavína měly jezdit pouze busy MHD. 
Nyní zde projíždí 1004 busů a škodliviny přesa
hují zákonné limity. 
4. Záměr postavit P+R a  terminál busů ve  Ve
leslavíně vznikl, když bylo jasné, že výše uvede
né stavby nebudou. Ke stavbě nedošlo, protože 
by došlo k  překroční limitů emisí a  dopravním 
zácpám na  Evropské. Terminál a  P+R měl slou
žit 4 roky. Poté měl být přestavěn na  obchody 
a  zvýšen o  4 patra administrativní budovy pro 
1900 zaměstnanců. Developer by k  základům, 
pozemku a spodní stavbě „dostal“ 400 parkova
cích míst v P+R, které by už nebyly potřebné pro 
veřejnost. Terminál za 1,4 miliardy Kč, jedno par
kovací stání 2 miliony. Nebyl to pokus o „české 
tunelování“? Místostarosta Polách místo aby na
pravil chyby svých předchůdců, prosazuje opět 
terminál a  P+R ve  Veleslavíně. Kam po  dobu 
stavby přemístí točnu busů s  vyšší kapacitou, 
než má mít terminál?
5. Kompenzaci úbytku parkovacích míst na Dě
dině by měli zastupitelé žádat po developerovi 

jako podmínku pro souhlas se stavbou 5000 
bytů, a to stavbou příslušného počtu stání, nebo 
předáním pozemku na stavbu tramvajové trati. 
Ta bude nezbytná i pro nové domy.
6. P+R na Dlouhé míli a u žel. stanice PrahaRu
zyně měly být již provozovány a návaznou do
pravu měl zajistit bus k  metru po  vyhrazeném 
pruhu na  Evropské nebo vlak. Bus je ekologič
tější než cca 40 aut a  nezpůsobuje dopravní 
zácpy.
7. Zpackání dopravních staveb vedlo ke zhoršení 
životního prostředí v některých místech. Měřicí 
stanice ČHMÚ z Egyptské a Alžírské ul. byly pře
místěny do  klidnějších částí Břevnova a  Such
dola. Jsou splněny zákonné limity, ale nemáme 
informace o ovzduší, v němž žijí lidé.
8. Je snaha legalizovat tyto chyby. Proti rozhod
nutí neprovést „velkou EIA PHA 996“ (prodlouže
ní metra A) jsme se odvolali, a budeli to nutné, 
podáme žalobu. V sázce je zdraví obyvatel. Ně
kdo se opět asi obrátí s žádostí o pomoc na ko
misaře EU pro životní prostředí a  dopravu. Tím 
by byla ohrožena i  dotace na  výstavbu metra. 
Předpoklady pro její přiznání nebyly splněny.
9. Zastupitelé Prahy 6, nevymlouvejte se na ne
dostatek kompetencí! Na  magistrátu, ve  vládě 
a  parlamentu máte stranické kolegy. Domluvte 
se s  nimi! Zvolili jsme vás proto, abyste jednali 
v náš prospěch. Více na www.praha6.org.

J. John, spolek Veleslavín-Vokovice k životu

V zářijovém vydání Šestky jsme Vás informovali, 
že se vedení MČ P6 odmítlo zabývat peticí ob
čanů proti zastavění pozemků mezi ulicemi Tali
chova, Kusá a Ve Střešovičkách s odůvodněním, 
že petenti nesebrali dostatečný počet podpisů. 
Vyřízení petice bylo svěřeno odboru výstavby, 
do jehož kompetence nepatří a který nám sdě
lil, abychom námitky uplatnili v  rámci probíha
jícího územního řízení. Ze znění zákona o právu 
petičním a zákona o hlavním městě Praze však 
vyplývá, že občané mohou požadovat projedná
ní záležitostí v zastupitelských orgánech MČ jako 
jednotlivci nebo společně s  jinými. Podmínka, 
aby petici podepsalo nejméně 0,5 % občanů MČ, 
pak platí pouze v  případech, kdy má zastupi
telstvo MČ povinnost projednat žádost občanů 
nejpozději do 60 dnů. Z uvedeného vyplývá, že 
povinnost projednat žádost občanů platí vždy, 
bez ohledu na  počet připojených podpisů. Je 
tedy zřejmé, že v případě vyřizování petice proti 
zastavění pozemků mezi ulicemi Talichova, Kusá 

a Ve Střešovičkách vedení MČ P6 nerespektovalo 
platné zákony, a zbývá tak otázka, zda se jednalo 
o  nedopatření způsobené chybným výkladem 
předpisů, nebo o  standardní přístup k  podně
tům občanů. Věříme, že kontrolní výbor zastupi
telstva MČ P6, který jsme požádali, aby postup 
radnice prošetřil, tuto záležitost objasní.
E. Metela, spolek Talichova

Letem světem
Magistrát plánuje 10 nových P+R v  Pra 
ze 6. Už měla stát dávno před zónami. Má 
být hotovo zanedlouho, na  pořádné par
kovací domy to nevypadá, spíše zmizí pod 
asfaltem a za plotem dosud volné plochy.  
Rada MČ P6 svým usnesením 1709/16 pod
poruje změnu ÚP Z2947 dotýkající se LDN 
Chittussiho, přičemž revokuje svoje týden 
staré usnesení 1703/16 – to však na webu P6 
chybí. Zvláštní.   Státní fond životního pro
středí od  1. 11. přijímá žádosti na  projekty 
na prevenci proti povodním a suchu. Rozdělí 
jednu a  čtvrt miliardy Kč. Ideální příležitost 
pro řešení povodní a  stoky D v  šáreckém 
údolí?   15 let stará (a vydařená) rekonstruk
ce někdejší tiskárny Orbis mizí pod lžícemi 
bagrů, aby uvolnila místo housenkovitému 
AFI Vokovice.   Nový projekt dvoupruhové 
komunikace Evropská–Svatovítská – stavby, 
jejíž absenci se dává za vinu ucpaný Kulaťák. 
Opravdu zásadně pomůže?   Dvě dobré 
zprávy z  Břevnova: Na  křižovatce u  hotelu 
Pyramida opět fungují semafory. A budoucí 
květinová louka v  parku Královka nebude 
ani letos bránit zimním radovánkám.   Vila 
Na Petřinách 7 nejspíš dostane památkovou 
ochranu, a  tudíž se bourat nebude. Maji
tel a  jeho PR agentura protestují básněmi 
o úřednících, kterými nechali vilu popsat.
Tipy pište na spolkyredakce@praha6.org
J. Koňaříková, J. Škvor, M. Chylík, V. Hodek

Jak je to s peticemi 

K dopravní situaci 

Smart či Smrad City
Praha nemá dořešeno nakládání s  odpadními 
vodami z kmenové stoky D. Desetiletí se neřeší, 
jak zadržovat dešťové vody z  veřejných ploch 
a komunikací. Dešťová kanalizace z Evropské ul. 
a dalších míst se zaúsťuje do kmenové stoky D.  
Při každém větším dešti pak splašky naředěné 
dešťovou vodou přepadají ze stoky D do  od
lehčovacího potrubí o  průměru 2 m, které nyní 
končí otevřenou jámou v lese v šáreckém údolí. 
Není dostavěna plánovaná retence, a  tak naře
děné splašky volně vytékají do  údolí – na  silni

ci, do  obydlených domů – a  odtékají potokem 
do Vltavy. Tento stav je nelegální a nemravný. Sa
motná dostavba už kvůli zvětšujícímu se objemu 
odtoku dešťových vod přestala být funkční, avšak 
žádný nový projekt správce kanalizace, firma PVS, 
nezadal.  Stále slyšíme, že je to moc drahé, nejsou 
na to peníze, není to priorita.   
V. Hodek, spolek Šárecké údolí

Naředěné splašky ze 
stoky D po přívalových 

deštích zaplavují 
obytné domy



26 prosinec 2016

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2016
VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané
ho odpadu.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Z ÚŘEDNÍ DESKY

6. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kralupská x Dobrovízská

2. Haberfeldova x Anhaltova

3. Moravanů x Libovická

7. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Ve Višňovce x K Mohyle

2. Chýňská x Zličínská

8. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Ruzyňská x Ledecká

2. nám. Ćs. povstání

3. Pod Mohylou x Chrášťanská

12. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pelikánova u potoka za domem č. 115/4

2. Na Jivinách x Netřebská

13. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Šmolíkova – slepé rameno

2. Brodecká x Únětická

14. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. U Silnice x Ke Džbánu

2. Radistů x Navigátorů

3. Na Padesátníku I x Na Padesátníku III

15. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Vlastina x U Silnice

2. Ciolkovského x U Valu

19. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Středu x Na Volánové (trafo)

2. U Stanice x U Kolejí

3. U Silnice x Nová Šárka – pod separací

20. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. José Martího

2. Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí

3. Evropská x Přední

21. 12. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Osamocená

2. V Nových Vokovicích x U Vokovické školy

Pronájem nebytových prostor

 Další informace získáte na telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová).

Dr. Zikmunda Wintra 432/8, NJ č. 306, ordinace, 44,12 m2, 1. NP – ná
jemní smlouva na dobu neurčitou, rozhodující je nabízená výše nájem
ného a předpokládaná činnost. 

Hermelínská 1203/6, 13,25 m2, parkovací stání č. 4 na části pozemku 
parc. č. 3647, k. ú. Dejvice – nájemní smlouva na dobu neurčitou, orien
tační cena 800  Kč/m2/rok  bez DPH, podmínkou je bydliště (sídlo firmy) 
na adrese v obvodu MČ Praha 6.

Zikova 705/11 – cestovní kancelář, NJ č. 705/206, 1. NP, 48,90 m2 – 
nájemní smlouva na  dobu neurčitou, rozhodující je nabízená výše ná
jemného a předpokládaná činnost. Podmínkou je rekolaudace dle zámě
ru budoucího uživatele po souhlasu vlastníků jednotek.

Bělohorská 1682/74, NJ č. 354, prodejna, 130,90 m2, 1. NP a  1. PP 
– nájemní smlouva na dobu určitou 5 let, rozhodující je nabízená výše 
nájemného a předpokládaná činnost. Podmínkou je rekolaudace dle zá
měru budoucího uživatele po souhlasu vlastníků jednotek.

Bělohorská 1654/108 – garážové stání třířadé č. 304 (1/3 nebytové 
jednotky dle PV č. 1654/301 o celkové výměře 56,10 m2), 2. PP, 18,70 
m2 – nájemní smlouva na dobu neurčitou, orientační cena 1200 Kč/m2/
rok  bez DPH, podmínkou je bydliště (sídlo firmy) na adrese v obvodu MČ 
Praha 6.

Dle usnesení RMČ Praha 6 je podmínkou pronájmu prostoru před uza
vřením nájemní smlouvy podepsání notářských zápisů na zajištění pe

něžních pohledávek i na vyklizení předmětu nájmu v případě výpovědi – ná
klady spojené  pořízením notářských zápisů nese budoucí nájemce.
Bližší informace k  výše uvedenému nebytovému prostoru je zveřejněna 
na webových stránkách www.praha6.cz – úřední deska. Nabídky budou zve
řejněny na úřední desce MČ Praha 6 od 30. 11. do 5. 1. 2017 do 10 hodin.

Městská část Praha 6 na základě usnesení RMČ P6 č. 1766/16 ze dne 
2. 11. 2016 vyhlašuje otevřenou jednokolovou výtvarnou soutěž 
na výtvarný objekt – LAVIČKA FERDINANDA VAŇKA.
Datum vyhlášení soutěže je 3. 11. 2016, lhůta pro odevzdání soutěžních 
návrhů je ukončena dne 12. 12. 2016 ve 12:00 hodin.
Více informací k výtvarné soutěži a zadávací podmínky naleznete 
na úřední desce MČ P6 a na www.praha6.cz. 

Další informace poskytne kancelář architekta, Ing. Martina Čečilová,  
tel: 220 189 975, email: mcecilova@praha6.cz, informační kancelář 
(dvorana) v budově ÚMČ, Čs. armády 23 a informační kanceláře DELTA 
– Vlastina 34, Praha 6 – Dědina, BĚLOHORSKÁ – Bělohorská 110, Praha 
6 – Břevnov, PETŘINY – Čílova 9, Praha 6 – Veleslavín a  DOLNÍ SEDLEC – 
V Sedlci 20, Praha 6–Sedlec.  

RÁDI PRACUJETE NA ČERSTVÉM VZDUCHU? 
CHCETE SE PODÍLET NA PÉČI O ZELEŇ A ÚKLIDU PRAHY 6? 
PRO6 – organizační složka městské části nabízí pracovní místa na plný 
nebo poloviční úvazek.
Pro všechny zájemce z Prahy, kterým nevadí celodenní a celoroční práce 
v terénu. Tel.: 773 779 170
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INZERCE

 241 493 633, 222 941 998
603 501 166

ZEDNICKÉ 
 OBKLADAČSKÉ

PRÁCE

www.siml.cz

MALOVÁNÍ, LAKOVÁNÍ
VČETNĚ ÚKLIDU

lakýrnické práce lze provést i v dílně

kulturní servis

21 w w w. p r a h a 6 . c z

Servis a oznámení

Praha 6, Pelléova 10,
tel. 224 326 180,
e-mail: info@villapelle.cz,
www.villapelle.cz
Galerie otevřena:
út – ne 10–18.00 hod.
Kavárna otevřena:
pá – so 10 – 18.00 hod.
Spojení:
nedaleko od metra A – Hradčanská

Výstava: 
10. 4. – 19. 6.
MĚSTOSVĚT
Město a jeho svět v ilustraci pro děti
Výstava 16 významných českých ilu-
strátorů literatury pro děti. 
Výtvarná soutěž O nejkrásnější
obál ku knihy /www.villapelle.cz/
Tvůrčí dílny pro školy a školky
/objednávejte na dilny@villapelle.cz
nebo na tel.: 725 537 142/

Doprovodné programy
k výstavě:

2. 5. / 14:00 – 18:00
Mumraj v Městosvětě I.
Přijďte naslouchat čtení u Bibliobusu,
stavět ekosochy, vytvořit nejkrásnější
obálku knihy, nebo si natočit krátký
ani movaný film a zažít Ultrafun! 
5. 5. / 17:00
Emocionální zdraví dítěte a kampaň
Celé Česko čte dětem - beseda
6.5. / 10:00
Kreslírna s ilustrátorkou Míšou Ku-
kovičovou a dopoledne s Baobabem

Dejvická 38, Praha 6
Pokladna D S+H tel.: 224 316 784
Po 13.00–18.00 hod.
Út–Pá 9.00–14.00 a 15.00–18.00 hod.
Hrajeme-li v Praze je pokladna otevře -
na i o víkendu.
So/Ne 9.30–11.30 a 12.00–17.00 hod.
Hrajeme-li představení pro dospělé je
pokladna otevřena do 19.00 hod.
www.spejbl-hurvinek.cz

2. 5., 3. 5 ve 14,00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
2. 5. v 16.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
3. 5. v 10.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
5. 5, 6. 5 a 7. 5. v 10.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
9. 5. a 10. 5. ve 14 hod.
Hurvínkův popletený víkend
9. 5. a 10. 5. v 16.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
12. 5., 13. 5., 14. 5. v 10.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
16. 5. a 17. 5. ve 14.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
16. 5. v 16.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
17. 5. v 10.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
19. 5., 20. 5. a 21. 5. v 10.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
23. 5. a 25. 5. ve 14.00 hod.
Jak s Máničkou šili všichni čerti
23. 5. a 25. 5. v 16.30
Jak s Máničkou šili všichni čerti
26. 5. a 27. 5. v 10.00 hod.
Jak s Máničkou šili všichni čerti
27. 5. v 19.00 hod.
Spejbl versus Drákula
28. 5. v 10.00 hod.
Hurvínek mezi osly
pro neslyšící a nevidomé
30. 5. ve 14.00 hod.
Hurvínek mezi osly

Srbská 2, Praha 6
Otevírací doba: 15.00–24.00
Rezervace@potrva.cz,
Tel. 222 963 707

5. 5. 19:00
Večer o Iránu – přednáška
6. 5. 19:00
Open Mic #84 host: Jan Burian
8. 5. 19:30
Terne Čhave, Koza na útesu (world
music, rock´n´roll, klezmer) 
12. 5. 19:00
Science Café Praha: O neurochirur-
gii Hosté: MUDr. Jan Klener, PhDr.
Lenka Krámská PhD.
13. 5. 18:00
Noc literatury – autorské čtení
14. 5. 19:30
Diane Cluck [usa] (anti-folk)
15. 5.19:30
See Through Dresses [usa], Zlato a
nafta [cz] (post-punk, shoegaze)
16. 5. 19:30
Kukui Trio (blues, acid jazz)
21. 5. 20:00
DOKINO – Cukr blog promítání
27. 5. 19:30
Kabaret Improvize – divadelní im-
provizace 
28. 5. 19:00
Koštování #12: Duhová je dobrá! –
Autorské čtení
31. 5. 19:30
Vin Blanc/White Wine [de] (synth-
punk)
3. 6. 19:00
Open Mic #85 host: Petr Vít
5. 6. 19:30
Exit Orchestra (experimental)

12.5. / 17:00
To je… Miroslav Šašek - přednáška
13. 5. / 18:00 – 23:00
Noc literatury v Městosvětě
Čtení v prostorách výstavy věno vané
kni ze v prostředí vily a zahrady.
16.5. / 14:00 – 18:00
Mumraj v Městosvětě II.
Ekoden s Agátiným světem, Sluníč-
kem a Mateřídouškou.
20. 5./ 17:00
Jak se dělá časopis Raketa — beseda
s nakladatelsvím Labyrint
21. 5./ 10:00
Kreslírna s ilustrátorkou Dagmar
Urbánkovou
26. 5./ 9:30
Babička a dědeček čtou dětem ve
výstavě
26. 5./ 16:00
Oslava Světového dne her
Vezměte svá vnoučata a děti a poměř-
te své herní schopnosti!
27.5./ 17:00
Křest nové knížky a beseda s ilu-
strátorkou Lucií Dvořákovou
28.5./ 17:00
Kreslírna s ilustrátorkou Anastasií
Stročkovou
30.5./ 14:00 – 18:00
Mumraj v Městosvětě III.
Zábavné odpoledne s kampaní Roste-
me s knihou, s Ententýky.cz, čtení do -
brovolníků, dílny animovaných fil mů
Ultrafun.

Koncert v galerii Villa Pellé:
11. 5. od 19:00
Hudební salon ve Ville Pellé
Koncertní vystoupení renomovaného
kanadského houslisty Atise Bankase
a českého klavíristy Norberta Hellera. 

V březnu oslavili
60 let společného života

Anna a Karel Veselí
Jarmila a Vladimír Šabatovi

50 let společného života
Ljuba a Stanislav Slavíkovi

Jitka a Ludvík Pelánkovi
V dubnu oslavili

60 let společného života
Stanislava a Jaroslav Mentbergerovi

55 let společného života
Dagmar a Stanislav Hamplovi

50 let společného života
Jaroslava a Jan Slabochovi

Praha 6 oslavencům blahopřeje

JUBILEA

K Brusce 5/208, 160 00 Praha 6
Tel.: 233 321 313
E-mail: info@piseckabrana.cz
www.piseckabrana.cz
Otevřeno: 13–19 hod.
Na výstavy vstup volný

Zátiší - Blízká setkání Josefa Hníka
Výstava velkoformátových černobí-
lých fotografií předního českého foto-
grafa Josefa Hníka. Výběr toho nej-
lepšího z několika fotografických cy -
klů, na kterých autor pracuje nepřetr-

žitě již 15 let. Vernisáž 5. května 2015
v 18 hodin zahájí akad. malíř Ivan Bu-
kovský a zahraje Jiří Stivín.
Saxofonové kvinteto
pod vedením Zdeňka Kašpara
Klasický jazz v neobvyklých variacích
s prolnutím klasické hudby - Jaroslav
Ježek, George Gerschwin, J. S. Bach
a další. 15. 5. v 17 hod. v rámci pro-
jektu Jazz Gate.
Hong Kong Guitar Ensemble
v Písecké bráně
Velký koncert Hong Kongského or-
chestru a Kytarového orchestru Char-
lotta z Prahy 6 v Písecké bráně v po-
ndělí 25. května od 18 hodin
Doktorfest 2015
Třetí ročník festivalu DOKTORFEST
ve dnech 29. a 30. května

Specializujeme se
na stěhovací služby

tel.: 776-459-886
www.stehovaninajednicku.cz
info@stehovaninajednicku.cz

INZERCE

Přímo od pěstitele

Velký výběr stromků 
21. 11. – 24. 12. 2016  
denně 7–19 hod

BAOBAB – péče o zeleň s.r.o.
Tel.: 224 319 917
stromky@baobab.cz

Rýznerova 3/24
ÚNĚTICE

ceny stromků 

od 249 Kč/kus

VÁNOČNÍ STROMKY NEJVĚTŠÍ VÝBĚR 
V PRAZE A OKOLÍ

U nás je lenošení absolutně povoleno!

 sleva na nákup 

Houpací sítě závěsná křesla sedací vaky  šátky 
na nošení dětí

Nově otevřena prodejna v Praze!

Jsme jediná specializovaná prodejna 
na houpací sítě v ČR! 

222 985 744 obchod@lenosime.cz  www.lenosime.cz Eliášova 6, Praha 6 - Dejvice

10%

        ČISTÍRNA ODĚVŮ A PEŘÍ

Platby kartou ANO.           Přijďte nás vyzkoušet.
Věrnostní karty - ZDARMA                                www.cistirna.info

 METRO A, VESTIBUL STANICE BOŘISLAVKA
VÝSTUP směr VELSLAVÍN    

    Zajišťujeme i úpravy a opravy oděvů a textilií,
                                                 nově i opravy obuvi.
    OTEVŘENO: Po-Pá 8:00-20:00, So 9:00-14:00.
nebo OC Lužiny 2.NP vedle Alzy-otevřeno Po-Ne.

GYNEKOLOGIE
MUDr. Vlasta Stádníková bude 
od 1. 1. 2016 ordinovat v nových 

prostorách lékařského domu 
v Kunraticích. 

Adresa: K Libuši 57, 
148 00, Praha 4 – Kunratice 

Tel.: 607 037 172, www.ambicare.eu
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DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6 – Dejvice.  
tel. 224 316 784. www.spejblhurvinek.cz.

1.– 2. 12. 10:00 Hurvínkův Mikuláš
3.–4. 12.  10:30, 14:00, 16:30
  Hurvínkův Mikuláš
5.– 6. 12. 10:00 Hurvínkův Mikuláš
7. 12.  10:00 Hurvínkův Mikuláš
 19:00 Dějiny kontra Spejbl
8. 12. 17:00 Štědrý den u Spejblů
9. 12. 10:00 Štědrý den u Spejblů
10.– 11. 12. 10:30, 14:00, 16:30
  Štědrý den u Spejblů
12.– 13. 12. 10:00 Štědrý den u Spejblů
14.– 15. 12. 10:00, 17:00
  Štědrý den u Spejblů
16. 12.  10:00 Štědrý den u Spejblů
17. – 18. 12. 10:30, 14:00, 16:30
  Štědrý den u Spejblů
19.– 22. 12. 10:00 Štědrý den u Spejblů
27 12. 14:00 Jak pan Spejbl Prášil
28.–29. 12.  14:00, 16:30
  Jak pan Spejbl Prášil
30. 12.  14:00 Jak pan Spejbl Prášil

PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6 – Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.

1. 12. 19:00 / Vánoční koncert ženského sboru 
Carillon
2. 12. 18:00 / Koncert Leška Semelky 
4. 12. 11:00 / pohádka Kašpárek jde do Betléma 
od Divadla Róza. 13:00–16:00 / Adventní rukoděl
né dílny, rozsvícení 2. svíčky na adventním věnci
5. 12. 17:00 / Mikulášská nadílka  zpívánky, 
tancování a rozdávání dárků s Inkou Rybářovou
6. 12.  9:00–12:00 / Adventní dílny pro školy
 16:00 / Fresh senior: Adventní dílny s Mila
dou Gabrielovou
7. 12. 9:00–12:00 / Adventní dílny pro školy
7. 12.  19:00 / Jazz gate: Luboš Andršt
10. 12. 20:00 / Tata Bojs v Písecké bráně. Předpro
dej vstupenek na www.goout.cz a na místě
11. 12. 11:00 / Jak pan Mysliveček elektrickou 
kytaru pod stromečkem našel – pohádka Divadélka 
Romaneto, rozsvícení 3. svíčky na adventním věnci

GALERIE 
VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, email: 
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVY
17. 10.–22. 1.  Jan Hísek – Zeptej se spánku
Jan Hísek ilustroval více než dvě desítky knih, mezi 

DLABAČOV
KINO – DIVADLO – KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
169 01 Praha 6 – Břevnov. POKLADNA (půl hodiny 
před prvním představením), tel.: 233 102 991, 
pokladna@dlabacov.cz, www.dlabacov.cz 

1. 12.  10:00 Tohle je náš svět/ baby kino
 18:00  A line across the sky+krátké filmy / 

Festival outdoorových filmů
 19:30  Spirit in motion+krátké filmy / Mezi

národní festival outdoorových filmů
 21:00  Nick Cave: One more time with 

feeling/ hudební dokument legendy
2. 12. 15:30  Devátý život Louise Draxe / kino 

senior
 18:00  Suri / Festival outdoorových filmů
 20:00  The Elements/ Mezinárodní festival 

outdoorových filmů
3. 12.  13:00 Červená želva/ kino pro děti
 15:30 Anděl páně/ kino pro děti
 18:00  Strana Udehe a One For The River: 

The Vjosa story/ Festival filmů
 20:00  K2 and the Invisible footman/ Festi

val outdoorových filmů
4. 12. 13:00 Anděl páně/ kino pro děti
 15:30  Čertovská pohádka/ divadlo pro 

děti
 17:30  Andre Rieu/ Vánoční záznam koncertu
 19:30  Král Lear/ záznam divadelního před

stavení Royal Shakespeare Company
5. 12.  16:30  Vánoční dárek+Mikulášská/ divadlo 

pro děti a mikulášská nadílka
 20:00 Toni Erdmann/ kino
7. 12. 15:30 Teorie tygra/ kino senior
 18:00 Noční zvířata/ kino
 20:00  Autobazar Monte Karlo/ seriálový 

maraton
8. 12. 18:00 Intimní osvětlení/ filmový klub
 20:30 Noc bezMoci/ filmový klub
9. 12. 15:30 Muž jménem Ove/ kino senior
 18:00 Hacksaw Ridge: Zrození hrdiny/ kino
 20:00 Underworld: krvavé války/ kino
10. 12. 14:00  Zcestomítání/ celodenní festival
11. 12. 13:00 Odvážná Vajana/ kino pro děti
12. 12. 20:00 Začít znovu/ kino
13. 12. 20:30 Příchozí/kino
14. 12. 20:30  KOSMO /seriálový maraton za účasti 

tvůrců
15. 12. 20:30  Rogue One: Star wars story projekce 

filmového kritika Kamila Fily
16. 12. 15:30 Americká idyla/ kino senior
 18:00 Rogue One: Star wars story/ kino
 20:30 Příchozí/ kino
17. 12. 13:00, 15:30  Rogue One: Star wars story/ 

kino pro děti

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek: tel. 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz. Pokladna otevřena 
od 16:00, o víkendech a svátcích dvě hodiny před 
začátkem představení. Začátky představení v 19:30, 
neníli uvedeno jinak.

1. 12. 19:30 INTERVIEW – 1. předpremiéra
2. 12. 19:30 INTERVIEW – 2. předpremiéra
3. 12.  19:30 INTERVIEW – 1. PREMIÉRA
5. 12. 19:30 INTERVIEW – 2. PREMIÉRA
6. 12. 19:30 DABING STREET 
7. 12. 19:30 KAFKA – titulky
8. 12. 19:30 BRIAN   
9. 12. 19:30 KAFKA    
11. 12. 19:30 INTERVIEW 
12. 12. 19:30 ZIMNÍ POHÁDKA
13. 12. 19:30 INTERVIEW 
14. 12. 19:30  Jak se Husákovi zdálo, že je Věra 

Čáslavská – host
16. 12. 19:30 39 stupňů 
17. 12. 19:30 Protest –Václav Havel – host
18. 12. 19:30 KAKADU 
19. 12. 19:30 INTERVIEW 
20. 12. 19:30 DABING STREET
21. 12. 19:30 ZÁSEK

ANTI.KVARIÁT DD
vstup přes Dejvickou divadelní kavárnu
4. 12. 15:00 Kvak a Žbluňk jsou kamarádi –
loutková pohádka. Po představení přijde za dětmi 
Mikuláš s tradičním doprovodem.

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod., pokud není uvede
no jinak.

1. 12.   Kytice 
2. 12.  Skleněné prkno 
3. 12.  16:00 Kdyby tisíc klarinetů 
7. 12.   Skleněné prkno
9. 12.   Čochtanův divotvorný hrnec 
10. 12.  16:00  Osvobozené divadlo Semafor 
11. 12.  16:00 Tiše a ochotně
12.– 14. 12. Tiše a ochotně 
15. 12. 16:00 Tiše a ochotně
15. 12.  Tiše a ochotně  
20. 12. 16:00 Tiše a ochotně 
20.– 22. 12. Tiše a ochotně  
23. 12. 16:00 Tiše a ochotně 
23. 12.  Tiše a ochotně 
28. 12.  Mam'zelle Nitouche
29. 12.  Zlomené srdce lady Pamely

HOSTÉ:
4. 12.   Patrola Šlapeto
5. 12., 6. 12.  Všechnopárty   
8. 12.  Koncert Radka Tomáška   
16. 12., 17. 12. Vánoční bazááár
18. 12.  Pohoda Vánoc – Miloslav Šimek   
19. 12.  Dejvická LIVE! – večery s Prahou 6   
30. 12.  Návštěvní den u Miloslava Šimka 

nimiž jsou knihy básní a próz, pohádek a  legend. 
Malbu Hísek využívá i  pro ilustraci, jako je tomu 
např. v  případě Šťastného prince Oscara Wildea, 
či v knize islandských pověstí a pohádek Mrtvému 
nože netřeba. Chybět nebudou originály ilustrací 
k Tolkienovu Hobitovi. Výstavu doprovázejí tvůrčí 
dílny a komentované prohlídky. Kurátor: Jan Rous.

VÝSTAVY – MALÁ GALERIE
5. 12.–7. 1.  TOTO! v Česku- skupinová výsta-
va slovenských ilustrátorů
Patnáct známých slovenských ilustrátorů předsta
ví tvorbu známou i českému divákovi. Ukáže totiž, 
nakolik je ilustrace stále součástí československé
ho kontextu. Kurátor: Miloš Kopták 

13. 12. 16:00 / Adventní večírek Fresh senior klubu 
s punčem
14. 12. 19:00 / Vánoční koncert ženského sboru 
Collegium Cantantium 
18. 12. 11:00 / O cukrářce Barborce a zatoulaném 
čertovi – pohádka Divadla Úsměv, rozsvícení  
4. svíčky na adventním věnci
20. 12. 17:00 / Vánoční vystoupení Michala Ne
svadby pro malé i velké diváky
21. 12. 17:00 / Vánoční vystoupení MŠ Tychonova
23. 12. 15:00–18:00 / Tradiční Distribuce Betlém
ského světla českými skauty
27. 11. –31. 12. Výstava fotografií staré Prahy – 
Praha sváteční
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KAŠTAN – scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
email: kastan@kastan.cz

1. 12. 18:30 ADVENT V ÚNIKU / Posezení se 
sládkem Zemského pivovaru
1. 12.  20:00 KONCERT / Rajtaraj 
2. 12.  20:00 KONCERT / H.U.G.O. 
3. 12. 15:00 ADVENT V KAŠTANU / DĚTSKÉ 
PŘEDSTAVENÍ / Divadlo V batohu – O Nebojsovi
3. 12. 20:00 KONCERT / MCH Band
4. 12.  15:00 ADVENT V KAŠTANU / DĚTSKÉ 
PŘEDSTAVENÍ / Divadélko Uličník – Kterak se 
loupežník do pekla dostal.
4. 12. 16:00 ADVENT V KAŠTANU / VÝTVARNÁ 
DÍLNA / Atelier Kaštan – Čertění 
4. 12. 20:00 ADVENT V KAŠTANU / KONCERT 
5. 12.  16:00 ADVENT V ÚNIKU / Deskohraní pro 
malé i velké
6. 12.  18:30 PŘEDNÁŠKA / Ing. arch. Zdeněk 
Lukeš: Jože Plečnik (1872–1957).
7. 12.  16:00 ADVENT V KAŠTANU / Den otevře
ných dveří v Kaštanu
7. 12.  19:30 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / Tak 
daleko tak blízko (Slovensko, 2014, režie: J.  Vojtek)
8. 12. 20:00 ADVENT V KAŠTANU / KONCERT / 
Kulturní ozdravovna Jana Buriana
9. 12.  20:00 KONCERT / Ladě 
10. 12. 14:00 ADVENT V KAŠTANU / Vánoční trhy
10. 12. 15:00 ADVENT V KAŠTANU / DĚTSKÉ 
PŘEDSTAVENÍ / Pohadlo aneb pohádkové kukadlo
10. 12. 20:00 KONCERT / Květy – brněnská alter
nativní skupina
11. 12.  15:00 ADVENT V KAŠTANU / DĚTSKÉ 
PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Na Větvi – Hlídali jsme 
Ježíška
11. 12.  16:00 ADVENT V KAŠTANU / VÝTVARNÁ 
DÍLNA / Atelier Kaštan – Vánoční přání
11. 12.  20:00 ADVENT V KAŠTANU / KONCERT / 
Longital
12. 12.  20:00 ADVENT V KAŠTANU / DIVADLO / 
Divadelní spolek „Ještě NE!“ – Solitaire.sk/cz
13. 12. 18:30 ADVENT V ÚNIKU / Posezení se 
sládkem Zemského pivovaru
13. 12. 19:00 ADVENT V KAŠTANU / PŘEDNÁŠKA 
/ Tomáš Kubeš – Papu Papua: za lidojedy. 
14. 12.  16:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Sváťovo 
dividlo – Kterak rozmarnou princeznu čert do pekla 
vzal 
14. 12.  19:00 ADVENT V ÚNIKU / Historie 
rock´n´rollu IV. – projekce dokumentu
14. 12.  20:00 ADVENT V KAŠTANU / KONCERT / 
Vánoční setkání osamělých písničkářů
15. 12. 20:00 KONCERT / Tamdoletma, křest CD
16. 12.  20:00 KONCERT / Ty Syčáci 
17. 12. 15:00 ADVENT V KAŠTANU / DĚTSKÉ 
PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Krasohled – Vánoční 
hvězda
17. 12.  20:00 KONCERT / Kieslowski 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.
3. 12.  9:30–12:00 zookoutek. Zveme předškolní 
děti, děti i mládež. Zdarma 
3. 12.  10:00–12:00 a  12:00–14:00 Keramická so
bota – volná tvorba z hlíny. Cena za dvouhodinov
ku 50, pro děti, 200, pro studenty do 26 let a 250, 
pro dospělé. Rodinná vstupenka (1 rodič + 1 dítě) 
250,. Přihlášky předem na  tel. 235  323  333 nebo 
klara.pliestikova@ddmp6.cz
3. 12.  14:00–16:30 Scrapbooking – minialbum. 
Vhodné od 10 let. Cena 80,. Bližší info a přihlášky 
Karolína Turková: 235 323 333, turkova@ddmp6.cz
4. 12.  9:30–12:00 zookoutek. Ponožkový pes – 
projekt neziskové organizace s  cílem podpořit 
výcvik asistenčního psa pomocí ušití originálního 
pejska z  ponožek. Bližší info a  přihlášky Karolína 
Turková: 235 323 333, turkova@ddmp6.cz
6. 12. 18:00–20:00 kino Dlabačov. Vánoční kon
cert – v  programu vystoupí naši talentovaní žáci 
z oddělení hudby, tance, dramatiky a další, vstupné 
dobrovolné
10. 12. 10:00–12:00 a  12:00–14:00 DDM. Vánoční 
dílny – přijďte si vytvořit pěkné vánoční dekorace.  
Přesný rozpis technik na  webu a  plakátech DDM. 
Cena – jedna vánoční dílna (2 h): děti 50  Kč, stu
denti 100  Kč, dospělí 150  Kč, zvýhodněné vstu
penky pro členy našich kroužků.
10. 12. 14:00–17:00 atelier. FIMO dílna „S  vůní 
koření“– vlastnoručně si vyrobte krásné šperky. 
Vhodné pro účastníky od  12 let a  dospělé. Cena 
290, včetně materiálu. Pouze přihlášky předem 
na gabriela.lasikova@ddmp6.cz

 18:00 Underworldkrvavé války/ kino
 20:30 Hacksaw Ridge: Zrození hrdiny/ kino
18. 12. 13:00 Anděl páně2/ kino pro děti
 15:30  Vánoce za časů našich babiček/ 

divadlo pro děti
 18:00  Louskáček/ záznam baletu
19. 12. 20:00  Adele: Živě z Royal Albert Hall/ 

záznam koncertu pěvecké hvězdy
20. 12. 20:00  Please the trees a Elpida/ vánoční 

koncert
21. 12. 15:30 Pohádky pro Emu/ kino senior
 18:00 Santa je pořád úchyl/ kino
 20:30 Rogue One: Star Wars Story/ kino
22. 12. 15:30 Zpívej/ kino pro děti
 18:00 Anděl páně 2/ kino pro děti
 20:30 Collateral Beauty/ kino
23. 12. 15:30 Anděl  páně 2/ kino pro děti
 18:00 Zpívej/ kino pro děti
 20:30 Collateral beauty/ kino

24–26. 12. VÁNOCE
27. 12. 15:30 Zpívej/ kino pro děti
 20:30 Manžel na hodinu/ kino
28. 12. 15:30 Bezva ženská na krku/ kino senior
 18:00 Manžel na hodinu/ kino
 20:30  Lemmy/ hudební dokument – speci

ální jednodenní uvedení
29. 12. 15:30 Zpívej/ kino pro děti
 18:00 Assassin’s Creed/ kino
 20:30 V pasti/ kino
30. 12. 15:30 Egon Schiele/ kino senior
 18:00 V pasti/ kino
 20:30 Assassin’s Creed/ kino
31. 12. 13:00 Zpívej/ kino pro děti
 15:30 Červená želva/ kino pro děti

18. 12. 14:00 ADVENT V KAŠTANU / Dobrodruž
ná stezka s Hudopem
18. 12.  15:00 ADVENT V KAŠTANU / DĚTSKÉ 
PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Matýsek – Kouzelný stro
meček
18. 12.  16:00 ADVENT V KAŠTANU / VÝTVARNÁ 
DÍLNA / Atelier Kaštan – Dekorace a ozdoby na vá
noční dárky
18. 12.  20:00 ADVENT V KAŠTANU / KONCERT / 
Zapaska, Dakooka
19. 12. 16:00 ADVENT V ÚNIKU / Deskohraní 
19. 12. 19:00 ADVENT V KAŠTANU / POSLECHO
VÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)kování
20. 12. 19:30 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / 6 kroků 
od sebe (Polsko, 2013, režie: Bartosz Dombrowski)
21. 12. 19:00 ADVENT V ÚNIKU / Historie 
rock´n´rollu V. – projekce dokumentu
Výstava: 
27. 11.– 21. 12. 2016 
Lektoři Atelieru Kaštan

10. 12. registrace 13:30–14:00 turnaj 14:00–18:00. 
Vánoční turnaj v  DDM ve  stolním tenisu pro 
6–19leté. Informace na webu DDM, startovné 10,
12. 12.  16:00–19:00 zookoutek. Ponožkový pes – 
projekt neziskové organizace Pestrá společnost 
o. p.  s. Bližší info a  přihlášky Karolína  Turková  
235 323 333, turkova@ddmp6.cz
17. 12. 10:00–19:00 výroba vánočních dárků 
dvouhodinové dílny, cena za dílnu 50, Kč. 

KAVÁRNA POTRVÁ
Srbská 2, Praha 6 – Dejvice. Otevírací doba  po–pá: 
10:00–24:00, So–Ne: 15:00–24:00.  
 Rezervace@potrva.cz, nebo tel.: 222 963 707

2. 12. 19:00 Narozeniny POTRVÁ / Mutanti Hledaj 
Východisko, Edoshův Kurník
3. 12.  19:30 Pocta Václavu Havlovi / treFeN me
zipsem & Bobeš Rössler band
7. 12. 19:00 Open Mic #99 / Host: Jan Řepka
10. 12.  19:30 Pocta Václavu Havlovi / Krchoff & 
BBP
12. 12.  19:30 Bára Zmeková & Petr Skočdopole & 
Petr Hromek / Vánoční koncert
13. 12.  19:00  Science Café Praha: Učitelé a jejich 
kouzelný prsten. Host: doc. Dr. Ing. Jan Libich
17. 12.  19:30 Pocta Václavu Havlovi / Tamers of 
Flowers & Do

KULTURNÍ CENTRUM 
KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6 – Dejvice, tel.: 777 695 380

1. 12. 20:00 Pohřební kapela – koncert
2. 12. 19:30  Hudbou proti tichu: The Radicals, 

2+KK – koncert
3. 12. 19:30  Sounday reunion – návrat dejvické 

kapely
5. 12. 20:00  Dokumenty KineDok: Dominový efekt 

 dokument o současné Abcházii
6. 12. 20:00  U.S.Marvin: Zabiju tě sekerou –  

divadlo
7. 12. 20:30 Promítání filmového klubu
8. 12. 19:00 Jolly Joker & the PBU, Ström – koncert
9. 12. 20:00 Jumo – koncert
10. 12. 19:30  Pod černý vrch, Schrödingerova kočka
11. 12. 13:00 Velká vánoční dílna Živého města 
12. 12. 20:00  Biograf centra pro studium populární 

kultury
14. 12. 20:30 Promítání filmového klubu
15. 12. 19:00  Sklad by Walda, Zor, Fokumé– koncert
16. 12. 19:00 At Eye Level, Vít Hasl – koncert
17. 12. 19:30 Ježíš táhne na Berlín – koncert
18. 12. 19:00 Střešovická kramle – koncert
19. 12. 19:00  Freestyle Mondays – freestyle rap 

s živou kapelou
20. 12. 19:30 Running Sushi – koncert
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KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 20. prosince 2016 
na adresu radnice a obálku označte nápisem 
KVÍZ.  Vítěz obdrží zajímavou publikaci poštou. 

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, www.
piseckabrana.cz. Informace, rezervace:
út–pá 10:00–14:00 na tel. č. 224 326 180 nebo 
na info@porteos.cz. Pořádá spolek PORTE.
Nový cyklus kurzů od ledna 2017: 
út 10:00 a 12:00 výtvarný kurz s akad. mal. 
Miladou Gabrielovou
st 10:00 a 11:00 anglická konverzace
st 10:00 kondiční a rehabilitační cvičení
st 11:00 smovey
čt 10:00 a 11:00 francouzská konverzace
čt 10:00 a 11:00 tajji

Úterý 6. 12. v 16:00 Písecká brána
Adventní tvoření Fresh senior.  
Originální ozdoby na vánoční stromeček bude
me tvořit ve sváteční atmosféře Písecké brány. 
Kapacita omezena. Nutná rezervace.

Úterý 13. 12. v 16:00 Písecká brána
Vánoční besídka Fresh senior s punčem.
Předvánoční zastavení. Přijďte se potěšit zpě
vem vánočních koled, ohřát se povzbudivým 
slovem i dobrým horkým punčem.

Úterý 10. 1. od 16:00 Písecká brána
Setkání se Zlatou Adamovskou a Petrem 
Štěpánkem. Novoroční pozvání do diskusního 
klubu Tomáše Piláta přijal přední český herecký 
pár Zlata Adamovská a Petr Štěpánek.

Úterý 17. 1. od 16:00 Villa Pellé
Mayové, život a kultura. Přednáška PhDr. Olgy 
Vilímkové, která se dlouhodobě zabývá indi
ánskými kulturami a  tradicemi. Během pobytů 
mezi Mayi v  Guatemale v  posledních deseti 
letech a  také díky spolupráci s  organizacemi 
v  rámci společných rozvojových projektů měla 
možnost zblízka poznat život tohoto národa.  

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330,
email: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Čtvrtek 1. 12.
„Hodinka splněných přání“ Jan Vízner a Hele
na Krupová. Adventní setkání: plné vánoční 
muziky a zábavy.

Pondělí 5. 12.
Cvičení na židlích pro zdravá záda s Mgr. Hanou 
Jelínkovou
14:00–15:00 I. skupina
15:00–16:00 II. skupina
16:00–17:00 III. skupina

Středa 7. 12.
9:00–10:30 Angličtina s Elizabeth Crombie

Středa 7.12.
14:00–16:00 Toulky Prahou s Emilií Vrbatovou 
– Arcibiskupský palác. Pouze na přihlášení!

Čtvrtek 8. 12.
14:30–16:00 Stop zapomínání. Paměťová 
cvičení s Irenou Simeonovou – II. skupina

Čtvrtek 8. 12.
Kurz PC s Karlem Vepřekem
15:30–16:15 I. skupina – začátečníci
16:15–17:00 II. skupina – mírně pokročilí
17:00–17:45 III. skupina – pokročilí

Pondělí 12. 12.
Cvičení na židlích na podporu stability s Mgr. H. 
Jelínkovou
14:00–15:00 I. skupina
15:00–16:00 II. skupina
16:00–17:00 III. skupina

Úterý 13.12.
13:00–15:30 „Vánoční zdobení“. Výtvarný 
ateliér s MgA. Zuzanou Valenovou

Středa 14.12.
9:00–10:30 Angličtina s Elizabeth Crombie

Pátek 16. 12.
13:30–15:30 „Bylinky a zdraví“. Přednáší: Marie 
Nováková

Pondělí 19. 12.
Harmonizační cvičení s Mgr. Hanou Jelínkovou
14:00–15:00 I. skupina
15:00–16:00 II. skupina
16:00–17:00 III. skupina

Úterý 20. 12.
14:30–16:00 Stop zapomínání. Paměťová 
cvičení s Irenou Simeonovou – I. skupina

Úterý 20. 12.
Kurz PC s Karlem Vepřekem
15:30–16:15 I. skupina – začátečníci
16:15–17:00 II. skupina – mírně pokročilí
17:00–17:45 III. skupina – pokročilí

Středa 21. 12.
9:00–10:30 Angličtina s Elizabeth Crombie

STAROŽITNOSTI APOLLON
Internetový obchod 

www.antiqua-apollon.cz,  
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ 
ČASY i poškozené. Zejména máme zájem 

o dečky, přehozy, hračky – vláčky, panenky, 
auta, stavebnice, hry, reklamní cedule, 

pohledy, mince, vyznamenání, medaile, šavle, 
dýky, nože, vzduchovky, staré zbraně, brnění, 

gramofony, radia, telefony, mikroskopy, 
léčebné el. přístroje, foto aparáty, kompasy, 

globusy, knihy – May, Verne, dětské, 
právnické, lékařské, Čtyřlístek, obrazy, grafiku, 

hodiny, lampy, lustry, sochy – porcelán, kov, 
sádra, dřevo, šperky – české granáty, zlaté, 

stříbrné, bižuterii, vánoční ozdoby.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Kontakty: tel. 777 100 898
e-mail: sahula.martin@post.cz

!! Odvoz starého nábytku na skládku.
 Stěhování všeho druhu. Vyklízení 
sklepů, bytů, pozůstalostí atd. Naložíme 
a odvezeme cokoliv.  Vše za rozumnou 
cenu.  Volejte: 773 484 056

Správná odpověď ke kvízu z minulého 
čísla  zněla: MARŤAN Z PARKU HADOVKA. 
Výhercem publikace je Luboš Vaněk.

Lámete si hlavu, 
jaký dárek dát 

Lámete si hlavu, jaký dárek dát 
lidem, které máte rádi? Hledáte 
vhodné reklamní předměty ? 
VAŠE NÁPADY ZREALIZUJEME 
NA MÍRU 

Lotyšská 8, Praha 6, 
www.createstyle.cz 
 731810316 

 
Koupím byt  
na Praze 6 v blízkosti 
metra. OV i DV.  
RK prosím nevolat.  
 
Koucký 773 985 980 
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
PŘEDSEDA: Ing. Jaromír Vaculík, 
tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz.  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Mi le na Hanušová,  
tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.cz. 
MÍSTOPŘEDSEDA: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz. Schůzka se zastupiteli 
po dohodě.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
PŘEDSEDKYNĚ:  Mgr. Karolína Brabcová, 
tel: 731 321 737, email: karolina.brabcova@zele
ni.cz. ZASTUPITELKA: Mgr. Pavla Ducháčková 
Chotková, tel: 608 260 230,  
email: pduchackovachotkova@seznam.cz
ZASTUPITELÉ: Mgr. Jan Sládek, tel: 775 999  89, 
email: sladek.jan@gmail.com
Ing. Vladimír Šraier, MBA, tel: 602 276 999, 
email: vladimir.sraier@zeleni.cz, Mgr. Petr Píša,  
tel: 603 114 577, email: pisap@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal,  tel: 774 077 650, 
email: anechvatal@email.cz

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
PŘEDSEDA: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 
778 543 832. RADNÍ: Zdeněk Hořánek, 
zhoranek@praha6.cz, 602 336 140.  
Schůzka je možná po domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN):  PŘEDSEDA: 
Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, ZÁSTUPCE STAROSTY: 
Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, členky/členové: MUDr. Iveta 
Borská, iborska@praha6.cz, Ing. Mgr. Oldřich 
Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, Petr Šabach.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS: PŘEDSEDA 
KLUBU: Ing. Jiří Lála, email: jlala@praha6.cz,  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Marie Pojerová,  
mpojerova@praha6.cz. Setkání občanů se 
zastupiteli lze dohodnout v oblastní kanceláři 
ODS v Praze 6, Vítězné náměstí 13,  
email: klub@odspraha6.cz nebo přímo.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD: Setkání 
se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, René 
Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) 
lze dohodnout na obvodním sekretariátu 
ČSSD v Praze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 
220 510 887, 602 459 163, případně email: 
ovv.praha6@cssd.cz, nebo je kontaktovat 
na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM: Setkání 
občanů se zastupiteli KSČM lze dohodnout 
v sekretariátu OV KSČM v Zikově ulici č. 21,  
tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; nebo 
přímo s jednotlivými zastupiteli:  
PhDr. Helena Briardová tel. 723 607 243, 
Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asistent), 
JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL: Mgr. Jan Bartůšek, 
janbartusek@seznam.cz, MUDr. Marián Hošek, 
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266.

INZERCE

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

DARUJTE K VÁNOCŮM SVÝM BLÍZKÝM 
VÝHODNOU PERMANENTKU

KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

HAPPY HOURS, PO – PÁ, 12–14 HOD.

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESSPODBABA.CZ

ELEKTRIKÁŘSKÉ PRÁCE - ERBEN: Světla, zásuvky, vypí
nače, jističe, opravy, kontroly, dotažení elektřiny.
V lištách i zasekání do zdiva. Elektřina pro nové kuchyně. 
www.elektrikarerben.cz, tel.: 604 516 344

Jednou pořádně spolu uklidíme a je to. Klid.
Volejte 732 233 853. Více na www.designovyuklid.cz.

Přímý zájemce koupí dva byty v Praze 
a okolí. Menší byt pro dceru 1–2+1 a větší 
byt pro sebe 3–4+1. Lze i zvlášť, na vystě
hování nespěchám. Platba hotově, pomůžu 
vyplatit dluhy, exekuce nebo uhradím 
privatizaci. Tel.: 608 661 664

FITNESS - PODBABA
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HLEDÁTE GYNEKOLOGA      
V PRAZE – DEJVICÍCH? 
MUDr. Hana  Kosová, PhD. 
registruje nové pacientky. 
Adresa: Studentský dům, 
Bechyňova 2571/3, 2.patro 
Tel: 799 517 998 
www.gynekologie-kosova.cz 

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to?
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, 
byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. 
INFORMACE NA TEL.: 702 410 965.
Sedm dní v týdnu.



Máte-li dobré technické vzdělání (fyzika, matematika, chemie, programování, strojírenství atd.), o které 
nemají zájem v blízkých pekárnách, pizzeriích a továrnách – u nás je to naopak. Potřebujeme Vaše 
vzdělání, a jsme ochotni za to dobře zaplatit.
Jste absolvent VŠ a nemáte-li rozsáhlé praktické zkušenosti, pro nás je to jen výhodou.
Chcete-li vydělávat mnohem víc než Vaši kolegové, pak máte tuto příležitost.

Již několik měsíců má společnost OPTAGLIO nově sídlo v Lochovicích. Naše výrobní zařízení je nejlepší 
v Evropě. Naše výzkumná centra jsou vybavena nejmodernějšími stroji. Naše technologie jsou zavedeny 
na všech kontinentech. Naši klienti jsou největší světové značky a vlády jednotlivých zemí.

UNIKÁTNÍ NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ
• VEDOUCÍ VÝROBNÍHO PROCESU (VÝROBNÍ ŘEDITEL)
• TECHNOLOGOVÉ Z RŮZNÝCH OBLASTÍ (CHEMIE, FYZIKA, MATEMATIKA, POLYGRAFIE, ATD.)
• PATENTOVÝ ZÁSTUPCE 
• IT ADMINISTRÁTOR
• GRAFICI S VŠ TECHNICKÉHO SMĚRU 
• OBCHODNÍ ŘEDITEL
• PROJEKTOVÝ MANAŽER 
• OBCHODNĚ TECHNICKÝ MANAŽER
• FACILITY MANAŽER
• ARCHITEKT-PROJEKTANT
• VEDOUCÍ ODDĚLENÍ NÁKUPU A LOGISTIKY
• NOVINÁŘ TECHNICKÉHO ZAMĚŘENI S VÝBORNÝM AJ
• HLAVNÍ ÚČETNÍ 
• ADMINISTRÁTORKY A ASISTENTKY S VŠ
• ŘEDITEL LEPENKÁRNY

Další informace na www.optaglio.cz/kariera
Pro lidi, kteří bydlí v Praze, máme zdarma zajištěnou dopravu. Náš autobus ze Stodůlek jezdí 
do Lochovic každý den – ráno (tam) a večer (zpět). Pokud Vás naše nabídka zaujala, zašlete nám 
prosím svůj životopis na e-mail: prace@optaglio.cz

NÁSTUPNÍ ZÁKLADNÍ PLAT 50 000 AŽ 100 000 KČ

INZERCE


